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“БсП за България” ще се 
яви на изборите на 2 април под 
номер 1 в бюлетината. Жре-
бият беше изтеглен в Цик 
вчера. “номер едно - всичко 
говори само по себе си. няма 
нужда от нумерология, всичко 
е ясно”, заяви секретарят на 
иБ на БсП Борислав Гуцанов, 
който заедно с члена на нс на 
партията иван Ченчев при-
състваха на тегленето му.

“БсП върви напред. 
Знаем какво да направим и 
можем да го направим. най-
важното нещо за нас са спо-
койствието, мирът и доходи-
те на гражданите”, подчерта 
Гуцанов.

само БсП в правителство 
гарантира по-леко преми-
наване през кризата, заяви 
лидерът на партията корне-
лия нинова пред столичните 

социалисти. нека хората ни 
оценяват не по красиви думи, 
а по резултати от свършеното 
за тях, подчерта тя. нинова 
припомни, че благодарение 
на БсП децата имат безплат-
ни градини и ясли, ученици-
те - безплатни учебници и 
еднократна помощ от 300 лв. 
от 1 до 4 клас. “Майките по-
лучават увеличено майчин-
ство, работниците - по-висока 

минимална заплата, пенсио-
нерите - увеличени пенсии. 
спасихме хиляди семейства 
през тежката зима, като зам-
разихме тока. Фирмите полу-
чиха помощ от държавата и 
оцеляха в първите кризисни 
месеци. изведохме България 
до първо място по индустри-
ално производство”, подчер-
та нинова.

От сОбственици - 
наематели

66% са за ядрената енергетика

БсП с номер 1 на изборите
Участиетонивправителствогарантирапо-леко
преминаванепрезкризата,заявиКорнелияНинова
предстоличнитесоциалисти
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Това показва проучване, направено от “Тренд”. Според българите 
най-голямата полза от развитието на атомната енергетика е гаранти-
рането на енергийната сигурност.

ългарската народна банка изчисли 
нов, по-висок основен лихвен процент 
в България. От вчера той вече е с 0,35% 
по-висок, стигайки до 2,17%. (Стр. 6) 
това е шестото поредно увеличение на 
основната лихва, като процесът започ-
на през октомври 2022 г., задвижван 
от повишенията на лихвените процен-
ти на еЦБ. Преди да започне да расте, 
българският основен лихвен процент 
шест години стоеше твърдо на нулата. 
По закон БнБ не може да вдига или 
сваля основния лихвен процент по 
свое желание, а може единствено да го 
определя върху основата на средната 
лихва, постигната при реално сключе-
ните сделки на пазара. въпреки това 
лесно е да се прогнозира, че лихвите 
по всички кредити ще тръгнат рязко 
нагоре. 

това логично се отнася и за ипо-
течните заеми, които просто ще станат 
по-трудни за обслужване от хората. 
Много от собствениците на нови апар-
таменти могат рязко да осъмнат наема-
тели в тежка дългова криза. Особено 
при галопиращата инфлация. колкото 
до депозитите, даже и да им се начис-
ляват по-високи лихви, със сигурност 
дивидентите ще са далеч по-оскъдни. 
иначе няма откъде да дойдат огро-
мните печалби на банките. 

само за януари банките са реали-
зирали печалба от 115 млн. лв., а за 
миналата година те отчетоха рекордна 
печалба от 2,1 млрд. лв.
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Евгени ГАВРИЛОВ
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Вучич
се зарече 
да не ПризнаВа
косоВо

Музикален 
Маратон В зала 
„България”
на трети Март

кьоВеши 
ни разследВа 
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Милиард еВро

с над 14% 
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европейската прокуратура води в 
България  143 разследвания по съмне-
ния за измами с бюджета на европей-
ския съюз за общо 492,6 милиона евро. 
това става ясно от доклад за дейността 
на европрокуратурата през 2022 г.

в него се отчита, че през миналата 
година са започнати 101 от тези про-
верки, свързани с разходи за 176,3 ми-
лиона евро. Проверките по повод изма-
ми с ДДС са за щети на стойност 2,6 
милиона евро.

По искане на прокуратурата на еС е 
бил наложен запор на имущество за 6,5 
милиона евро. Повдигнато е едно об-

винение, 11 случая са приключени без 
последици, 25 са предадени на съд, 19 
случая са обединени.

Проверките се водят по 204 сигна-
ла, получени от българските власти, 36 
- по данни от частни лица, девет сигна-
ла са постъпили от институции на еС. 
По едно от делата се очаква решение, 
по едно е произнесена първоинстанци-
онна присъда, едно съдебно решение 
е обжалвано, по едно се води дело на 
втора инстанция, едно решение е окон-
чателно, показват данните.

Най-често се разследват измами 
със средства, изплатени по случаи, 

несвързани с обществени поръчки 
(94 случая), на второ място са об-
ществените поръчки (45), 16 случая 
са за предполагаема корупция, 11 са 
за злоупотреби. Разглеждат се слу-
чаи, свързани със земеделието (42), 
регионалното развитие (25) и други 
програми на еС (22), се отчита още 
в доклада.

Българските дела са 0,09% от рабо-
тата на европейската прокуратура в 22 
от 27-те европейски държави. Прави 
впечатление, че в целия еС европей-
ските прокурори разследват общо 87 
случая на корупция с европари, като 

близо 1/5 от тези дела са в България.
“Година и половина след началото 

на нашата работа потенциалът на евро-
пейската прокуратура не може да бъде 
игнориран. През 2022 г. показахме, че 
европейската прокуратура има безпре-
цедентен капацитет за идентифициране 
и проследяване на финансови потоци и 
непрозрачни правни договорености”, 
казва Лаура кьовеши.

Преди два дни европейската проку-
ратура проведе най-голямата си акция 
в България, насочена срещу компании, 
свързвани с енергийния бос Христо 
ковачки.

Цените в здравеопазване-
то, което е силно регулирана 
система, изостават над два 
пъти от останалите в иконо-
миката. За някои големи мно-
гопрофилни университетски 
болници в страната средните 
цени на клиничните пъте-
ки покриват само 20-40% от 
средната реална цена на ле-
чение. това показва анализ на 
експертния клуб за икономи-
ка и политика (екИП). Спо-
ред експертите изоставането 
на цените в здравеопазването 
води до по-дълго чакане от 
пациентите, липса на опреде-
лени лекарства от пазара, как-
то и по-голямо доплащане. От 
екИП предлагат мерки, чрез 
които здравеопазването да 
разполага с повече средства. 
едната е ваучерни схеми за 
здравни услуги и лекарства, 
които да гарантират целево 
използване на средства. Друга 

мярка е заделянето от акцизи, 
като експертите са изчисли-
ли, че отделянето на 10% от 
постъпленията от акцизи от 
тютюн, алкохол и горива би 
вляло в здравната система до-
пълнително 567 млн. лв.

Регламентиране на допла-
щането ще изсветли същест-
вуващите плащания, без те 
да се повишават, като това би 
засилило контрола над систе-
мата и конкуренцията, смятат 
икономистите. те припомни-
ха данните от проучване от 
есента на миналата година, 
според което за всеки трети 
българин скъпото здравеопаз-
ване е основна причина за не-
удовлетворение от медицин-
ските услуги.

Според екИП тези предло-
жения са по-работещи от вди-
гането на здравната вноска, за 
което настояват от Българския 
лекарски съюз.

Павликени изпрати марте-
ници на три от своите побра-
тимени градове. С традицион-
но сплетените бели и червени 
конци ще се окичат фасадите 
на кметствата в Ломжа (Пол-
ша), Болдещ Скаени (Румъния) 
и Леова (молдова). Инициати-
вата датира от 2012 г. и цели да 
представи българските тради-
ции пред жителите на градове-
те, с които Павликени поддър-
жа отношения. 

трите мартеници са изра-
ботени от децата в детските 
градини “Осми март” и “вяра, 
надежда, любов” в града и 

“Цветни мечти” в с. върбовка. 
в специално писмо кметът 
инж. емануил манолов разказ-
ва на колегите си за традицията 
и посланието за здраве, което 
тя носи. Централният площад 
“Свобода” в Павликени също 
бе украсен с мартеници, изра-
ботени от деца.

мартеници от 14 населени 
места от три общини украсяват 
дърво в центъра на село Дъскот. 
Над 250 мартеници бяха полу-
чени за конкурса под мотото 
“Да направим заедно мартен-
ско дърво в село Дъскот”. 

Свои творения изпратиха 

групи от 7 детски градини, 4 
училища, 6 читалища, 1 детска 
ясла, 3 пенсионерски и общо-
селски клуба, както и индиви-
дуални участници. много хора 
са заявили желание в следва-
щите дни да закачат и своите 
мартеници на дървото.

кметът на Община Павли-
кени инж. емануил манолов 
беше сред първите, подкрепи-
ли инициативата. той не само 
дари традиционна българска 
мартеница, а и сам я окачи 
върху дървото с пожелания 
за здраве и успешна година в 
селото.

Инициативният комитет за провеж-
дането на референдум срещу джендър 
идеологията в българските училища се 
разраства. Нови знакови лица от различ-
ни сфери на обществения живот подкре-
пят инициативата на БСП. Родителските 
организации, които на среща с председа-
теля на БСП корнелия Нинова подкре-
пиха горещо каузата на социалистите и 

решението за провеждане на референ-
дум, излъчиха свои представители в 
инициативния комитет. това са адвокат 
владимир Шейтанов от “РОД интерне-
шънъл” и Лилия Божкова от “Български 
родители обединени за децата”. Знакови 
спортни имена също влизат в инициа-
тивния комитет - футболната легенда 
емил костадинов, световният шампион 

по вдигане на тежести Златан ванев, се-
лекционерът на националния отбор по 
футбол Ангел Стойков. Диана тонова, 
общински съветник от БСП в Столичния 
общински съвет, и журналистите Алек-
сандър Симов и Страхил Ангелов също 
заявиха подкрепа.

Инициативният комитет е отворен. 
Продължават да постъпват заявления от 

представители на различни обществени 
сфери в подкрепа на решението, кое-
то БСП взе на конгреса си - да проведе 
референдум сред българските граждани 
срещу опасното навлизане на джендър 
идеологията в училищата. БСП е после-
дователна в позицията си срещу Истанб-
улската конвенция и джендър идеологи-
ята и я отстоява през годините.

СнимкаБТа

В Дома за медико-социални грижи за деца във Варна официално бе представена 
най-новата технология, с която разполага лечебният комплекс - виртуална стая 
за рехабилитация на деца с двигателни увреждания. Системата “Нирвана” 
е единствена в Североизточна България. Закупена е изцяло с дарителски средства

И тази година в село Малчика, община Левски, Баба Марта 
не пропусна да зарадва с красиви мартенички не само 
малчуганите от детската градина “Люляк”, но и жените 
от пенсионерския клуб, служителите на кметството, 
кооперациите работниците в шивашкия цех

Клинични пътеки покриват 
едва 20-40% от лечението

Eвропрокуратурата води дела
за половин милиард евро у нас
С16висящиразследваниязакорупциястранатанидърживторотомястовЕСследиталия

Знакови лица срещу джендър идеологията

Павликени изпрати мартеници 
на побратимени градове
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"Само с участието на бСП в 
правителството може да се га-

рантира по-лекото преминаване 
през кризата за хората. С кого 
ще се коалираме след изборите, 
ще решавате вие с вътрешно-

партийно допитване. има много 
работа за вършене", заяви лиде-

рът на бСП корнелия Нинова и 
водач на листата на 25 мир на 
общоградска среща на столични 
социалисти с кандидатите за на-

родни представители. 
Заедно с нея в разговора 

участваха георги Свиленски 
и Христо Проданов, което са 

първи в 23 и 24 мир. Над 500 
души от всички  24 райони на 
София се събраха в голямата 
зала на виаС. Председателите 
на районните организации за-

станаха заедно с ръководство-

то на софийската организация, 
водачите на листите и кандида-

тите в тях, единни и мобилизи-

рани за кампанията. 
"това не е кампания за обе-

щания, а кампания за отчет. 
Нека хората ни оценяват не по 
красиви думи, а по резултати 
от съвършеното за тях. благода-

рение на бСП децата имат без-

платни детски градини и ясли, 
учениците безплатни учебни-

ци и еднократна помощ от 300 
лв. от първи до четвърти клас. 
майките получават увеличено 
майчинство, работниците увели-

чена минимална заплата, пенси-

онерите увеличени пенсии. Спа-

сихме хиляди семейства през 
тежката зима като замразихме 
цената тока. Фирмите получиха 
помощ от държавата и оцеляха в 
първите кризисни месеци. изве-

дохме българия до първо място 
по индустриално производство", 
подчерта Нинова. 

"това сме ние. "С грижа за 
хората" от наш слоган се пре-

върна в реалност. Ние бяхме и 
оставаме против намесване на 
българия във войната. искаме 
преговори и мир", категорична 
е Нинова.  

Председателят на бСП - Со-

фия иван таков поиска от соци-

алистите в столицата да бъдат 
активни в предстоящата кампа-

ния и да разкажат на хората за 
лявата идея. "Ще положим по-

вече усилия за работа с хората, 
ще се срещаме, ще говорим, ще 
убеждаваме", каза той.

"трябва да се наложи таван на цените на ос-

новните хранителни стоки, така както се прави 
в много европейски страни. Нека не се говори, 
че не може да се случи. По същия начин се твър-

деше, че не може да наложим мораториум вър-

ху електричеството. благодарение на бСП той 
беше наложен, но колко души щяха да успеят 
да си платят електричеството през годината?", 
заяви водачът на листата на бСП във варна и 
тръговище борислав гуцанов в тв интервю. 

въпросът с цените опира до налагането на 
реални мерки, за да могат хората да си купят 
спокойно от магазина продуктите, които са им 
необходими, поясни той.

гуцанов припомни успехите на левицата 
по време на последните няколко тежки На-

родни събрания, сред които са безплатни дет-

ски градини, безплатните учебници за учени-

ците до 12-ти клас, повишаване на пенсиите 
и на надбавките от 80 на 200 лв., повишаване 
на майчинските. 

"По времето на нашето управление и с 
наш министър на икономиката, за първи път 
бяхме на първо място по нещо положител-

но - на първо място в европа по развитие на 
икономиката. бСП сме доказали, че можем", 
припомни гуцанов.

"в бСП винаги сме казвали, че ще бъдем 
диалогични и дипломатични, за да се стигне 
до редовно управление на страната. Но с кого 
и как ще влизаме в съюз, ще го решаваме с 
вътрешнопартийно допитване, след като изля-

зат резултатите. За пореден път ще докажем, 
че сме най-дипломатичните в политическото 
пространство", подчерта гуцанов.

"За нас от бСП е важно, да запазим въ-

глищната енергетика. Да не стане така, че с 
изискването за 30%  вредни емисии за теЦ 
да отговорим на изискванията на ек, но да 
закрием топлоцентралите. Става дума за бли-

зо 10 млрд. лв., които българия ще загуби в 
областта на енергетиката. това е близо 7% от 
бвП на страната. трябва да се запазят тецо-

вете, да се запазят работните места, да се съх-

рани и да се развива българската енергетика. 
Прокуратурата трябва да проверява и ако има 
нарушения, да се вземат всички мерки срещу 
тях", призова гуцанов. 

За изборите на 2 април ще бъдат отпуснати допълнителни сред-

ства в размер 6,4 млн. лв. за осигуряване на видеонаблюдението 
след края на изборния ден, обявиха вчера от мС. 

Първоначалната план-сметка беше за 87,7 млн. лева, но в нея 
първоначално не са били залегнали средства за видеонаблюдение. 
Устройствата трябва да бъдат закупени до 20 март. С гласуваната 
сума освен да се купят, доставят и монтират камерите, ще се изгра-

ди специална система и сайт, където тези записи ще се съхраняват.
методологическите указания за това как ще става броенето - 

дали, например, бюлетината ще се показва към камерата, преди да 
бъде отчетена, ще даде Цик.

видеонаблюдение ще има в близо 12 000 секции. На местата, 
където няма интернет, той няма да може да се излъчва онлайн. 
Няма да има камери в секциите в чужбина, в Сик в страната за 
гласуване с подвижна избирателна кутия, в  лечебните заведения, в 
домовете за стари хора, в затворите, както и в избирателни секции 
на плавателни съдове под български флаг.

видеонаблюдението ще започне след приключване на изборния 
ден, а не по време на гласуването. След изборния ден председателят 
на Сик трябва да включи техническото устройство и тогава започ-

ва видеонаблюдението. то трябва да бъде такова, че да произвежда 
звук и картина. едно такова техническо устройство може да бъде 
камера или фотоапарат. към всяко устройство ще има указания и 
упътвания след кое действие какво се извършва. 

Корнелиянинова:

таков призова всички вед-

нага да започнат кампанията и 
за местните избори, които ще 
се проведат през есента. "Да 
работим умно и мотивирано, да 
покажем че бСП не е партия от 
избори на избори, каза още той. 
Да работим за партията, за ней-

ното и нашето бъдеще. Уверен 
съм в успеха, ако работим заед-

но", категоричен е той.
"тук сме, не сме се отказа-

ли от бСП. виждаме с очите 
си, че партията е жива. мога да 
ви обещая много работа в след-

ващите месеци. и да ви кажа, 
че е несравнимо чувството на 
удовлетворение от добре свър-

шената работа. Откровеният ни 
разговор е надежда и стимул. 
българия има нужда от сил-

на бСП", подчерта таков. той 
призова социалистите да оти-

дат при хората, да им кажат коя 
е бСП днес, за какво се бори и 
да им разкажат за лявата идея.  
"трябва да убедим хората, че 
сме сериозна партия, че това, в 
което живеем, е див капитали-

зъм. Хората в българия са мно-

го по-важни от печалбите на 
шепа милионери", коментира 
таков.

той се обърна към всички 
социалисти активно да се вклю-

чат в събирането на подписи за 
запазването на Паметника на 
Съветската армия на мястото 
му в княжеската градина, защо-

то фашизмът може да се върне 
под най-невинно прикритие.

Даразказваме
нахоратаза
ляватаидея,
призова
иванТаков

БориславГуцанов:

Таван на цените ще спаси много семейства
Отпускат 6,5 млн. лв. 
за видеонаблюдение 

Само БСП в кабинет 
гарантира по-леко 
преминаване  
през кризата
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ОбявЛЕНИЕ

НаоснованиеЗаповедРД№05-1/27.02.2023г.надиректоранаДП„Научно-производственцен-

тър”сеобявяватъргстайнонаддаванезаотдаванепонаемзасрокот9(девет)годининанедвижи-
миимоти-публичнадържавнасобственост,предоставенизауправлениенаСП"Опитнастанцияпо
трайнинасажденияиземеделие-Поморие"-сгради,находящисевпоземленимотсидентификатор
№57491.20.626,находящсевгр.Поморие,м.Кротиря,срещукъмпингЕвропа,кактоследва:

Предметнатърга:
Първапозиция:Сгради,находящисевпоземленимотсидентификатор№57491.20.626,на-

ходящсевгр.Поморие,м.Кротиря,срещукъмпингЕвропа,аименно:
Масивнасградасидентификатор№57491.20.626.4съсзастроенаплощот112кв.мнадваетажа;
вторапозиция:Сгради,находящисевпоземленимотсидентификатор№57491.20.626,находящ

севгр.Поморие,м.Кротиря,срещукъмпингЕвропа,аименно:
Масивнасградасидентификатор№57491.20.626.3–триетажнасъсзастроенаплощот226кв.м.
Припървоначалнатръжнамесечнанаемнаценазаимотаотпървапозициявразмерна

450(четиристотинипетдесет)левабезДДС.
Припървоначалнатръжнамесечнанаемнаценазаимотитеотвторапозициявразмерна

1200(хилядаидвеста)левабезДДС.
Депозитътзаучастиевтъргаевразмерна450,00(четиристотинипетдесет)лева,заимота

отпървапозиция,ивразмерна1000(хилядалева)лева,заимотаповторапозиция,вносимипо
банков път, по сметка на ДП „Научно-производствен център“: IBAN: BG35BNBG96613100106901, 
BIC:BNBGBGSD,банкаБНБ,всрокдопоследнияработенден,предхождащпровежданетонатърга.

Мястозазакупуваненатръжнатадокументация:вделоводствотонаДП„Научно-производствен
център“гр.София,ул.„Суходолска“№30,приценавразмерна100,00(сто)лева.

Заявлениезаучастиевтърга,заедноснеобходимитедокументи,седепозиратвделоводство-
тонаДП„Научно-производственцентър“всекиработенденот09:00часадо17:00часавсрокдо
последнияработенден,предхождащденянапровежданетонатърга,катосеподаватличноили
чрезупълномощенпредставител,кактоипопощатаспрепоръчанописмособратнаразпискаили
куриер.Рискътзапристиганеиполучаваненазаявлението/заявлениятазаучастиевтъргаеизцяло
закандидатите,катотеследвадасеуверят,чесаспазилигорепосочениясрок.

Оглед на имотите може да се извършва всеки работен ден от 09:00 часа до 16:00 часа в
срокдопоследнияработенден,предхождащденянапровежданенатърга,следпредставянена
документзазакупенатръжнадокументация,вприсъствиетонапредставителнаДП„Научно-про-
изводственцентър“.

Търгътщесепроведена04.04.2023г.от10:00часавадминистративнатасграданаДП„Научно-
производственцентър,гр.София,ул.„Суходолска“№30.

Повторентъргщесепроведена09.05.2023г.от10:00часавсградатанамястото,обявеноза
провежданенапървоначалниятърг.Закупуванетонатръжнидокументи,огледнаобекта,внасянена
депозитидепозираненазаявлениязаучастиевповторниятъргсеизвършватвсекиработенденот
9:00часадо17.00часанаденя,предхождащпровежданетонаповторниятърг.

Българите са по-скептични за бъ-
дещето в сравнение с останалия свят, 
показва международно проучване на 
“Галъп интернешънъл”, което обхва-
ща население от 90 на сто от държави-
те в света. Глобалното изследване на 
общественото мнение за представите 
на хората за развитие през следващите 
25 години е направено по повод 75-го-
дишнината на асоциацията в края на 

миналата година. 
“На фона на света българите из-

глеждат малко по-скептични, а може би 
и в традициите и ценностите на нашето 
общество - по-здраво стъпили на земя-
та, по отношение на очакванията си за 
бъдещето”, смятат експертите от асоци-
ацията. те отбелязват, че често колеба-
нието или несигурността за бъдещето у 
нас заема сериозни стойности. 

Българите смятат, че в близко бъде-
ще ще бъдат по-малко здрави. На това 
мнение са две трети от запитаните. 
въпреки това увереността, че в след-
ващия четвърт век ще бъдат открити 
ваксини и лекарства, които да заличат 
окончателно сериозни болести, е ста-
билна при 64% от хората. 

Българите са скептични, че у нас 
скоро ще има 4-дневна работна седми-

Общинският съвет на Общи-
на „тунджа” утвърди разчетите 
на капиталовите разходи за 2023 
г. в размер на 7,1 млн. лева. в 
списъка са включени 62 обекта, 
от които 24 са за основен ремонт 
и 37 за придобиване на дълго-
трайни материални активи. 

част от обектите са пре-
ходни от миналата година, като 
изграждане на нова сграда за 
детската градина в с. Роза, на 
детски площадки в десет насе-
лени места, основен ремонт на 
пътя жп гара тенево - Генерал 
Инзово и др.

в програмата са включени 
ремонти на покривите на две 
училища, основен ремонт на 
водопровод и реконструкция на 
други два водопровода, основен 
ремонт на улици в 4 населени 
места, реконструкция на три 

Община „Тунджа” ще инвестира в 62 обекта през 2023 г.

По идея на общинския съветник и 
психолог Албена кръстева групата на 
БСП в СОС предлага да се извършва 
ежегоден скрининг на развитието на де-
цата от 3 до 6-годишна възраст, непри-
ети в детските градини.

“Родителите на тези деца ще имат 
възможност, след предварителна заявка, 
да получат професионална оценка на не-
вропсихичното развитие на тяхното дете. 
Оценката ще се извършва на професи-
онално ниво от психолози и логопеди”, 
обясни кръстева и допълни, че при нуж-
да някои от изследваните деца ще бъдат 
насочвани за допълнителни консултации 

към други специалисти.
По думите й резултатите от напра-

вения скрининг ще дадат възможност 
неприетите в детски градини да бъдат 
проследявани и да получат адекватна 
професионална помощ от специалисти с 
цел преодоляване на проблемите в тях-
ното развитие.

“Обгрижването на тази група деца ще 
допринесе за компенсиране на нарушени-
ята и дефицитите в ранното развитие, за 
подготовката им за пълноценното навли-
зане в училищната възраст и за преван-
тивно овладяване на бъдещи обучителни 
затруднения”, изтъкна Албена кръстева.

БСП в София иска проверка 
на развитието на неприети деца

„Галъп”: Българите са 
скептични за бъдещето
Половинатаотсънародницитенинесмятат,чееднополовите
браковещебъдатузаконениунаспрезследващите25години

улици в две села, основен ре-
монт на тротоари в две населени 
места и др.

в капиталовите разходи са 
и обекти, финансирани с одо-
брени проекти пред мИГ „тун-
джа”, като изграждане на улици 
и на спортни площадки, основен 
ремонт на детска градина и на 
отоплителна инсталация на учи-
лище.

капиталовата програма 
включва обекти в близо 40 села, 
в някои от населените места 
има и повече от един. По пред-
ложение на кмета на Община 
„тунджа” Георги Георгиев сред-
ствата за ремонта на външната 
фасада на храма в с. веселино-
во бяха завишени на 5000 лв., а 
за енчо енчев от с. каравелово 
бяха гласувани 1500 лв. за ре-
монт на къща, горяла наскоро.

ца, докато европейците са по-големи 
оптимисти.

Бракът между хората от един и същи 
пол по-скоро не е сред правата, които съ-
народниците ни си представят за норма 
през следващите няколко десетилетия. 
36% смятат, че еднополовите бракове 
ще бъдат признати за право, но близо 
една втора (48%) са скептични към тази 
хипотеза. Близки до нашите нагласите 
са обществата в Полша, Румъния и Сър-
бия. У нас обаче хората са оптимисти, 
че  еднаквото заплащане между мъжете 
и жените ще бъде постигнато.

Убедеността в обществото ни, че ще 
ставаме все по-зависими от интернет, е 
силна - 86%. този въпрос буди единоду-
шие почти навсякъде по света.

Нагласите по отношение на хипо-
тезите за скорошно създаване на чо-
век по изкуствен път и откриване на 
живот на друга планета будят и у нас, 
както и в повечето държави около нас, 
по-скоро колебание и предпазливост в 
отговорите.

Ученик превозвал  мигранти 
срещу 10 000 лева

Районната прокурату-
ра в Стара Загора обвини 
18-годишен ученик в под-
помагане на 57 мъже от  
Афганистан да преминат 
незаконно страната. 

С ученика С.С. се 
свързало лице, което му 
предложило да превози 
мигранти от карнобат до 
границата на България 
със Сърбия, срещу което 
щял да получи 10 000 лв. 
младежът се съгласил и 
на 23 февруари двамата 

се срещнали. На ученика 
бил предоставен товарен 
автомобил, собственост 
на друго лице.

Афганистанските 
граждани се били догово-
рили с каналджии в тур-
ция да ги преведат през 
България с крайна точка 
границата със Сърбия сре-
щу около 3000 евро или 
3500 долара на човек.

част от мигрантите 
платили сумите за трафи-
ка им на лица в турция. 

С водачи достигнали до 
оградата на турско-българ-
ската граница и през тъм-
ната част на денонощието 
с помощта на сгъваеми 
стълби и придружавани от 
каналджии преминали на 
територията на България. 
вървели пеша около 3-4 
дни, достигнали до с. кру-
мово градище, община 
карнобат, където към тях 
се присъединили и други 
мигранти. така те дости-
гнали до 57 човека.
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Институтпокриобиологияихра-
нителнитехнологии,наоснованиечл.
16,ал.2,въввръзкасчл.19,ал.1от
ЗДСичл.13,ал.5отППЗДС,обявя-
ватъргстайнонаддаванезаотдава-
неподнаемнадвеселскостопански
сградисобщаполезнаплощ535кв.м
- част от недвижим имот публична
държавна собственост, находящи се
наадрес:гр.Костинброд,спирка„По-
чивка”.

Първоначалнанаемнацена800леваидепозитв
размерна80лева.

ТъргътщесепроведевсградатанаИКХТ,г.Со-
фия 1407, бул. „Черни връх” №53 на 05.04.2023 г. от
10:00часа.Депозитътзаучастиесевнасяпобанкова-
тасметканаИКХТ:IBANBG50UNCR96603130046511,
BICUNCRBGSFУниКредитБулбанк.

Тръжнатадокументацияможедабъдезакупенав
ИКХТнаценаот42.00лв.сДДС,всекиработенденот
02.03.2023г.до12:00ч.на03.04.2023г.

Заинформация:тел:0877309547.

Зърнопроизводителите са в стачна готовност, искат спешни 
мерки за подпомагане на бизнесите си. Плашат, че протестите 
ще бъдат на зърнопроизводители от няколко държави. един от 
тях заяви пред “нова нюз”, че е прибрал в склада си 1000 тона 
слънчоглед и не е продал нищо. Според илия Проданов, предсе-
дател на Съюза на зърнопроизводителите “маркели” - карнобат, 
съществува липса на пазар и реализация на продукцията.

“не говорим само за слънчоглед, имаме проблем и с цените 
на пшеница, и на царевица. Голям процент колеги не са прода-
ли никаква продукция до момента. от лятото сигнализираме, че 
има огромен внос на слънчоглед от Украйна, който отне един-
ствения вариант за реализация на продукцията в България. има 
над 1 млн. тона внесен слънчоглед от Украйна от началото на ля-
тото. Цената му е доста под себестойността на нашия. в момента 
се изкупува на около 920 лева за тон, в зависимост от разположе-
нието. Под 1100 лева обаче при нас няма реализирана себестой-
ност. Mного колеги се принуждават да продават на ниската цена, 
защото им трябват пари”, разказа той.

По думите му при пшеницата положението е същото, като 
тя се търгува за около 500 лв. на тон, а себестойността е око-
ло 600 лв. “разговаряме в момента с пограничните на Украй-
на държави. Протестите ще бъдат европейски. много държа-
ви са потърпевши. Продукцията, която влиза у нас, трябва да 
бъде проследявана и да се види какво се произвежда от нея. 
нашата продукция е произведена по строги изисквания на 
еС, а украинската не е. не може да се представя за българско 
олио, продукт произведен от украински слънчоглед”, заяви 
Проданов.

60-65 тона мед са произве-
ли и складирали стопаните от 
община Балчик, които члену-
ват в пчеларското сдружение 
в града. тази стока обаче стои 
непродадена. 

“няма развитие за цените, 
няма развитие за реализацията 
на меда. нямаме помощ отникъ-
де. вече нямаме мускули, чака-

ме да се раздвижи пазара, но не-
щата не мърдат”, заяви Стойко 
василев, председател на бран-
шовата организация в Балчик, 
цитиран от agri.bg. 

“най-важното беше да си 
реализираме продукцията на 
нормална цена. имаме обеща-
ние за среща с министъра на 
земеделието, за да си поставим 

проблемите”, каза той. 
Под “нормална цена” пчела-

рите от сдружението посочват 
6,50-7,00 лв. за килограм. на този 
етап ако има търговия, то тя се 
осъществява на много по-ниски 
цени, които според стопаните не 
покриват драстично завишените 
разходи по добиването на меда. 
През първия месец на 2023 г. 
търговците са предложили едва 
4,80 лв./кг. 

“колегите започнаха да се 
огъват. Закупчиците на това раз-
читат, за да го вземат меда на 
ниски цени. Започва новия се-
зон, грижите по пчелите се уве-
личават, парите са необходими”, 
поясни още Стойко василев. 

към момента високата 
смъртност по пчелите в Северо-
източна България се наблюдава 
повече в района на Добрич и ва-
рна. “в тези региони пчеларите 
сигнализират до 50-80% подмор 
на пчелните семейства. в общи-
на Балчик смъртността е по-ни-
ска”, казва василев. Според него 
5-10% е нормално да отпаднат 
през зимния сезон. 

европейската ко-
мисия (ек) предложи в 
еС да бъдат въведени 
електронни шофьорски 
книжки. Предложението 
е свързано с целите да се 
постигне по-добър обмен 
на данните, свързани с 
безопасността на пътя и 
извършените в чужбина 
нарушения да не остават 
ненаказани, предаде ко-
респондентът на Бта ни-
колай Желязков.

комисията предлага 
водач, лишен от право 
на управление на мотор-
но превозно средство в 
една страна от еС, да не 
може повече да шофира 
и в останалите европей-
ски държави. “Запазва се 

възможността водачите 
да поискат издаването на 
свидетелство за правоуп-
равление на пластмасо-
ва пластика”, уточни на 
пресконференция евро-
комисарят по транспорта 
адина валян. тя допъл-
ни, че се предлага също 
шофьорски изпити да се 
полагат при навършване-
то на 17 години. 

Запазва се изискване-
то за навършване на 18 
години за придобиване-
то на право на управле-
ние на моторно превозно 
средство. Предвижда се 
изпитателен срок от поне 
две години за начинаещи-
те водачи след успешното 
преминаване на изпита, 

както и правило за пълна 
забрана за управление в 
нетрезво състояние. отчи-
та се, че две от всеки пет 
пътни произшествия със 
смъртен случай включ-
ват участието на водач на 
възраст под 30 г., макар че 
младите водачи са само 
осем на сто от всички во-
дачи на автомобили в еС. 
валян уточни, че засега 
едва 60 на сто от глобите, 
наложени за нарушения 
на пътя в чужбина, се 
плащат. миналата година 
жертвите на пътя в еС са 
били над 20 000, като по-
вечето от загиналите са 
пешеходци, колоездачи и 
водачи на мотоциклети.

комисията предлага 

в правилниците за дви-
жение по пътищата в еС 
като нарушения да бъдат 
включени неспазването 
на достатъчно разстояние 
спрямо движещото се от-
пред превозно средство; 
опасното изпреварване 
или паркиране; преси-
чането на непрекъснати 
бели линии на хоризон-
талната пътна маркиров-
ка; движението в насрещ-
но платно; неспазването 
на правилата за осигуря-
ване на коридор за спеш-
ни случаи; използването 
на претоварено превозно 
средство. Предложенията 
ще бъдат разгледани от 
европейския парламент и 
Съвета на еС.

от вчера цената на природния газ 
е по-ниска с 14 на сто. комисията за 
енергийно и водно регулиране (кевр) 
утвърди цена на природния газ в размер 
на 106,74 /MWh, без цени за достъп, 
пренос, акциз и ДДС. така намалението 
е с над 14% спрямо тази за февруари и 
има ключово значение за топлофикаци-
онните дружества, индустрията и край-
ните потребители, съобщиха от кевр. 
месец по-рано комисията утвърди цена 
на природния газ за февруари от 124,34 

лева за мегаватчас, без цени за достъп, 
пренос, акциз и ДДС.

През миналата седмица по време на 
общественото обсъждане в кевр стана 
ясно, че поевтиняването на природния 
газ се очертава да е по-голямо от заяве-
ното от “Булгаргаз” намаление от 4%.

вчера обаче преди заседанието на 
кевр “Булгаргаз” внесе окончателно-
то си предложение за поевтиняване на 
природния газ с над 14%. на новата по-
ниска цена “Булгаргаз” еаД ще про-

дава природен газ на крайните снаб-
дители и на лица, на които е издадена 
лицензия за производство и пренос на 
топлинна енергия. 

в утвърдената цена на природния 
газ са включени стойност на природ-
ния газ на вход на газопреносните 
мрежи, такса “обществена доставка” 
и компонента за компенсиране на раз-
ходи, покриваща разходите на “Бул-
гаргаз” еаД за съхранение на количе-
ства в газохранилището в “чирен”, в 

изпълнение на задължения по Плана 
за действие при извънредни ситуации, 
съобщиха от кевр. 

“Хранилището в чирен е с 40% по-
пълно от нивото си миналата година. 
Подобна е ситуацията и на другите 
хранилища в еС”, каза преди дни пред-
седателят на кевр иван иванов. По-
степенно отиваме към края на зимата 
и можем да кажем, че екстремно висо-
ките цени на газа остават в историята, 
прогнозира иванов.

ЕК предлага въвеждането на 
електронни шофьорски книжки

Газът за март 
поевтиня 
с над 14%
„Булгаргаз”предложипо-голямо
намалениеоточакваното

Зърнопроизводители 
се вдигат на протест

Десетки тонове мед залежават
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28% от българите подкрепят разви-
тието на ядрената енергетика “напъл-
но”, а 38% отговарят “по-скоро да”. 
едва 7% са “по-скоро против” и 3% 
- “напълно против”. това сочи нацио-
налнопредставително проучване, въз-
ложено на “тренд” от 3e-news.net, като 
за целта са взети отговори от 1003 рес-
понденти. Сондажът е проведен между 
4-12 февруари.

основно от темата се интересуват 
мъже на по-зряла възраст с висше об-
разование, а 24% въобще нямат мнение 
- фактор, който показва, че е нужна по-
усилена информационна кампания по 
темата. освен това - младите нямат ин-
терес от казуса, поне толкова, колкото 

по-възрастните. а основният източник 
на информация на хората, следящи те-
мата, остават традиционни медии като 
телевизия, радио, сайтове и вестници, а 
не социални медии. това обобщи иве-
лина Славкова от “тренд”. 

основните рискове, които обаче съзи-
рат хората: традиционно се сигурността 
- 55%, надеждността, както и цената - и 
двете с по 15%. екологичността на проце-
са заема последните места - едва 4%.

Според хората най-голямата полза 
от развитието на ядрената енергетика 
с 61% е гарантирането на енергийната 
сигурност, а следва мотивът, че по този 
начин страната ни ще бъде основен иг-
рач на пазара на електричество. а като 

основна пречка пред реализирането на 
новите ядрени проекти според общест-
веното мнение се открояват въпросът 
със съхраняването на произведената 
енергия, пак безопасността - 22%, както 
и многото време, което отнема изражда-
нето на нови блокове.

“това е показателно за тези псевдо-
експерти, които обясняваха, че няма как 
аеЦ “Белене” да стане, че не отговаря 
на сеизмичните стандарти. това дока-
зано не е така. втора атомна отговаря 
в пъти повече на изискванията от съ-
ществуващите към момента в европа 
централи. ние като ядрено общество, 
не можем да си позволим какъвто и да е 
недостатък, още по-малко каквото и да 

е съмнение в сигурността”, заяви Бого-
мил манчев, председател на Българския 
атомен форум.

манчев допълни аргументите си - 
ако “Белене” вече бе работещ, то дър-
жавата би печелила, спрямо сегашните 
цени, 10 млрд. евро на годишна база. в 
момента жънем негативите. това загу-
бихме - стана ясно дори и на зелените, 
че няма как да има “зелена енергия” 
без ядерната енергететика”. Проблемът 
обаче, оказва се, са квалифицираните 
кадри - само инженерите по поддръж-
ка трябва да са поне 500, а общият брой 
кадри - 10 000. “Статистиката показва, 
че трябва да обучим 10 човека, за да ос-
танат 3-ма.”

След като ден по-рано от съобщение на енергийното ни ми-
нистрество стана известно, че Украйна иска нашето оборудване 
за аеЦ “Белене”, което стои от години на площадката, опреде-
лена за изграждане на втора атомна, служебната власт влезе в 
оправдателен режим.

“Служебното правителство няма да дава на Украйна обо-
рудването на аеЦ “Белене”, заяви министърът на енергетиката 
росен Христов, цитиран от енергийното ведомство. Позицията 
е във връзка с появилите се спекулации, че “България дава на 
Украйна оборудването на аеЦ “Белене”. По думите му от укра-
инска страна има само проявен интерес.

такъв тип решения могат да се взимат само и единствено от 
парламента. УСмятам, че е важно да има прозрачност за разговори-
те от двустранните срещи, особено когато касаят важни стратеги-
чески проекти. в предложената визия за развитие на електроенер-
гийния сектор служебното правителство предвижда изграждането 
на 4 нови ядрени мощности - 2 реактора на площадката на аеЦ 
“Белене” и два в аеЦ “козлодуй”, допълва Христов.

Служебният енергиен министър припомня, че миналия месец 
депутатите задължиха правителството да изгради нова мощност 
с американския реактор AP-1000 на площадката в централата в 
козлодуй.

Българската народна бан-
ка (БнБ) изчисли нов, по-ви-
сок основен лихвен процент 
(оЛП) в България. от 1 март 
той се увеличи с 0,35 пункта до 
2,17%. това е шестото поредно 
увеличение на основната лих-
ва от октомври 2022 г. движен 
от повишенията на лихвените 
проценти на еЦБ. това оскъпя-
ва кредита в България. Преди 
да започне да расте българския 
оЛП, шест години той стоеше 
на нулево ниво.

По закон БнБ не може 
да вдига или сваля основния 
лихвен процент по свое ус-
мотрение, а единствено да 
го определя на база средната 

лихва, постигната при ре-
ално сключените сделки на 
пазара.

нивото на основна лих-
ва, която винаги действа от 
първия до последния ден на 
съответния месец, няма пря-
ко отражение върху лихвите 
по депозитите и кредитите в 
България. С увеличаването й 
обаче расте законната лихва 
за забава както за физически 
лица, така и за бизнеси. ос-
новната лихва има пряко от-
ношение към просрочените 
данъци, такси, глоби и т.н. 
наказателната лихва за заба-
вени публични плащания се 
изчислява по формулата 10% 

плюс оЛП, тоест от 1 март тя 
вече е 12,17%.

“инфлационният натиск в 
еврозоната е започнал да от-
слабва, но еЦБ няма да сло-
жи край на повишенията на 
лихвите, докато не се увери, 
че инфлацията е поела надолу 
към 2%”, заявил старшият ико-
номист на финансовата инсти-
туция Филип Лейн, цитиран 
от “ройтерс”. еЦБ повиши ос-
новната си лихва с 3% от юли 
и обещава увеличение от още 
половин процент през март с 
надеждата, че по-скъпото фи-
нансиране ще ограничи търсе-
нето достатъчно, за да свали 
инфлацията.

към края на февруари изпълнението 
на държавния бюджет показва дефицит в 
размер на 250 млн. лв. (0,1% от прогноз-
ния БвП). За сравнение, за първите два 
месеца на 2022 г. бе отчетен излишък в 
размер на 713,3 млн. лв., което означава, 
че на годишна база бюджетното салдо за 
периода се влошава с около 1 млрд. лв.

Данните показват още, че за първи 
път след 2015 г. към края на месец фев-
руари е формиран дефицит по консоли-
дираната фискална програма.

от министерството на финансите 
обясняват това значително влошаване 
с изпреварващия ръст на разходите. на 
годишна база те са се увеличили с 2,3 

млрд. лв., докато приходите са нарасна-
ли само с 1,3 млрд. лв. спрямо изпълне-
нието им през 2022 г. 

При запазване на очерталите се тен-
денции в приходите и разходите в го-
дишен план е възможно формиране на 
дефицит над 3% от прогнозния БвП по 
Пакта за стабилност и растеж - основен 

показател за присъединяване на Бълга-
рия към еврозоната. това от своя страна 
налага при обсъждането и приемането 
на Закона за държавния бюджет за 2023 
г. да бъдат обсъдени и приети мерки 
както в разходната част на бюджета, 
така и за подсилване на приходите, по-
сочват от мФ.

Българите масово 
искат АЕЦ
Губимпо10млрд.еврогодишно,защото
нямамеработещавтораатомнацетрала

В бюджета се появи дупка от 250 милиона лева

СлужебнатавлаСт:

Няма да дадем 
оборудването 
за „Белене“ на Украйна

Росен Христов

12,17 на сто наказателна лихва 
за забавени плащания



Свят 7
2023

четвъртък
2 март

накратко

При челен сблъсък в Северна Гърция на пътнически и товарен влак загинаха 38 души, повечето от които 
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съболезнования към близките и семействата на загиналите в жестоката влакова катастрофа

снимкибта

“Докато съм президент 
на републиката, няма да 
подпиша или приема нито 
официално, нито неофици-

ално признаване на косово, 
нито присъединяването на 
косово към ООН”, заяви 
александър вучич в обръ-

щение към нацията по на-

ционалната телевизия RTS 
след поредния кръг прего-

вори в Брюксел с посредни-

чеството на еС.
“Не искам и не мога да 

говоря за взаимно призна-

ване и присъединяване на 
косово към ООН”, каза той. 
И допълни, че многократно 

е говорил за това, включи-

телно с френския президент 
еманюел макрон и герман-

ския канцлер Олаф Шолц. 
Подготвеното от еС 

“Споразумение за начина за 
нормализиране на отношени-

ята между косово и Сърбия” 
изисква Белград действител-

но да признае независимост-

та на самопровъзгласилия се 
регион. Според текста на до-

кумента, публикуван в поне-

делник от външната служба 
на еС, се предвижда взаим-

но признаване на паспорти, 
отказ на Сърбия да предста-

влява косово на световната 

сцена, размяна на диплома-

тически мисии, както и прав-

ни задължения на страните 
да работят за “всеобхватна 
нормализация на отношени-

ята”.
Според шефа на дипло-

мацията на еС Жозеп Борел 
лидерите на Сърбия и косо-

во са се съгласили с текста 
преди това, по време на пре-

говорите в Брюксел. Спора-

зумението няма да влезе в 
сила, докато не бъде опре-

делен редът за изпълнение-

то му. Първоначално Борел 
каза на пресконференция, 
че съгласието било “мъл-

чаливо”, без подписване на 
документ. 

На въпрос на журналист 
дали в Брюксел е било раз-

говаряно за синхронизи-

рането на политиката на 
Сърбия с политиката на 
еС, вучич каза: “тук няма 
много разговори, те ми каз-

ват, а аз на тях: “разбрах ви, 
трябва да синхронизираме 
външната политика”. те каз-

ват “Добре” и след това от-

ново ме критикуват и пишат 
във всички доклади, че ву-

чич не ги слуша. Понасяме 
много щети от това”, заяви 
сръбският президент.

Вучич: Няма 
да призная Косово
сръбскиятпрезидентзаяви,ченееготов
дапозволинаПрищинадасеприсъединикъмООн

В спортна зала в италианския град 
Кротоне роднини плачат върху 
ковчега на една от мигрантските 
жертви на корабокрушението 
миналата седмица, при което 
загинаха 67 души, включително 
14 непълнолетни. Оцеляха 80 души. 
В лодката е имало около 170 души, 
когато е потеглила от Измир, Турция

руският външен министър Сергей Лавров проведе пре-

говори в Делхи с индийския си колега Субрахманям Джай-

шанкар. разговорите са се състояли ден преди двамата да 
участват в срещата на външните министри от Г-20.

Лавров и Джайшанкар са обсъдили ситуацията в сферата 
на сигурността в контекста на руско-украинския конфликт. 
те са изгладили проблеми с използването на местни валу-

ти за уреждане на търговски сделки, каза високопоставен 
руски официален представител. Според него Лавров смята 
да се срещне с поне седем външни министри преди вечеря-

та, на която са поканени всички представители от 40 страни. 
Сред тях са и колегите му от китай, Бангладеш и република 
Южна африка.

“Ще опишем подробно стъпките на русия за разнообра-

зяване на външноикономическите връзки и организацион-

ните механизми”, се казва в изявление на руското посолство 
в Делхи. 

Индия отказва да хвърли вината върху москва за кон-

фликта в Украйна, продължава да се стреми към диплома-

тическо решение и рязко увеличава покупките на руски пе-

трол, припомнят агенциите.

В Делхи Лавров обсъжда 
сделки с местни валути

китай изпрати 25 военни самолета и три кораба към 
тайван, съобщи министерството на отбраната на самоу-

правляващия се остров, цитирано от аП, на която се по-

зовава Бта.
ведомството заяви, че 19 от самолетите са пресекли 

зоната за идентификация и ПвО на тайван, а военните ко-

раби са в тайванския проток. в отговор тайван е изпратил 
изтребители и кораби и е поставил крайбрежните системи 
за ПвО в режим на “близко наблюдение и реакция”. 

Подобно нахлуване на китайски военни части е поч-

ти всекидневие. това е част от т.нар. тактика на “сива-

та зона”, чиято цел е отправяне на заплахи, създаване на 
предпоставки за износване на тайванското военно оборуд-

ване, изтощаване на тайванските военнослужещи и пони-

жаване на бойния им дух. Освен това Пекин осъществява 
кибератаки, дезинформационни кампании и се стреми да 
остави тайван без съюзници, твърди аП.

Неотдавна тайпе обнови изтребителите си Ф-16 и по-

ръча още 66 самолета от СаЩ, както и други оръжия. 
тайван удължи срока на задължителната военна служба 
от четири месеца на една година.

Китай изпрати самолети
и кораби към Тайван

Ердоган потвърди датата 
на изборите в Турция

Турският президент Реджеп Ер-
доган потвърди, че на 14 май в стра-
ната ще се проведат президентски 
и парламентарни избори. По-рано 
той определи тази дата като най-
подходяща.

Нигерия е с нов президент
Избирателната комисия на Ни-

герия обяви Бола Тинубу за победи-
тел на президентските избори. Той 
е представител на управляващата 
партия Конгрес на всички прогре-
сивни сили. 

Заловиха един 
от най-търсените 
престъпници в Европа

Испания задържа един от най-
търсените престъпници в Европа. 
Нидерландските власти предлагаха 
10 000 евро за всяка информация, 
свързана с него. През 2015 г. той и 
негови съучастници ограбиха два 
бижутерски магазина. За тези 
престъпления беглецът излежава-
ше присъда от 5 години и 6 месеца 
в психиатрична болница. През юни 
м.г. обаче успя да избяга. 

Стотици иранки тровени
Стотици ирански ученички са 

станали обект на неуспешни опити 
за отравяне, заяви здравният ми-
нистър на страната Бахрам Ейно-
лахи. Предполага се, че момичетата 
са станали мишена на религиозни 
групи, които са против жените да 
получават образование.

Пакистан 
образова с автобуси

Автобуси, оборудвани като 
класни стаи, ще се отправят към 
трудно достъпни части на Пакис-
тан. Премиерът Шахбаз Шариф 
обяви началото на проекта “Учи-
лища на колела”, чиято цел е да се 
увеличи броят на децата, които 
получават начално образование. 
По данни на ООН почти половина-
та от населението в страната на 
възраст от 5 до 16 години не ходи 
на училище. 

Циклонът „Джуди” 
удари Вануату

Тропическият циклон “Джули” 
донесе на островната тихоокеанска 
държава силни дъждове и вятър със 
скорост от 150 до 200 км/ч. В някол-
ко региона училищата са затворени, 
транспортът е спрян. Жителите 
на крайбрежните райони се евакуи-
рат, а летищата бяха затворени.
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Украйна е предприела поредица 
от опити за удари с дронове срещу 
инфраструктура дълбоко в русия, 
включително близо до столицата, 
съобщи руското министерство на от-

браната. 
Губернаторът на московска об-

ласт андрей воробьов заяви, че укра-

ински дрон се е разбил близо до село 
Губастово, югоизточно от москва. 
Дронът очевидно е бил насочен към 
съоръжение на "Газпром". то не е по-

вредено. медиите пуснаха снимка на 
разбилия се украински дрон UJ-22.

съобщава се и за дрон, свален до 
границата с Беларус. Още два удара 
са били осуетени чрез използване-

то на технология за заглушаване на 
дронове в регионите на краснодар 
и адигея. Но се смята, че един дрон 
се е измъкнал от защитата и е уда-

рил петролното депо на "роснефт" 
в туапсе, краснодар. Украйна води 
отбранителна война и не нанася уда-

ри по територията на русия, реагира 
президентският съветник михайло 
Подоляк, цитиран от рБк-Украйна.

Украинските сили в Бахмут може 
"да се изтеглят стратегически", ако 
се наложи. това заяви съветникът на 
украинския президент александър 
роднянски пред си ен ен. "Нашите 
военни досега държаха града, но ако 
се наложи, стратегически ще се из-

теглят, няма да пожертваме всичките 
си хора просто за нищо. ако се отте-

глим, това не означава непременно, 
че руснаците ще могат да напреднат 
много бързо след това. Не се заблуж-

давайте, съвсем скоро ще дойдат на-

шите контраофанзиви", каза той.
сръбският президент александър 

вучич разкри, че западните лидери 
са признали пред него участието си в 
конфликта в Украйна: "те ми казаха: 
"Имаме война в европа, ние сме част 
от нея, дори ако открито казваме, че 
не сме", каза вучич пред ртс.

турските власти планират 
да освободят близо 1,5 млн. 
жилищни сгради в Истанбул, 
които поради повреди и не-

отговарящо на стандартите 
строителство могат да се сру-

тят при мощно земетресение. 
Предвижда се жителите от 
тях да бъдат преместени в по-
безопасни зони в мегаполиса. 
това съобщи турският ми-

нистър на градоустройство-

то мурат курум. По думите 
му въпросните по-безопасни 
зони се намират на анадол-

ския и на европейския бряг на 
Истанбул. Около 300 хиляди 
други сгради се налага да се 
трансформират възможно най-
скоро. Подготвени са проекти 
за преустройство на 94 000 

единици от сградния фонд. 
Загиналите от разрушител-

ните земетресения в турция 
по-рано този месец достигна-

ха 45 089. Над 1,97 милиона 
граждани са се изселили от ра-

йона на трусовете, съобщиха 
властите. след двете големи 
земетресения са регистрирани 
11 020 вторични труса. 

За пострадалите има 358 
000 палатки, а "палаткови гра-

дове" са изградени в 332 точки 
в 11 окръга. "Градове от кон-

тейнери" са изградени на 162 
места в 10 окръга. Броят на хо-

рата, настанени в палатки, кон-

тейнери, общежития, хотели, 
къщи за гости и други обекти 
в зоната на бедствието и извън 
нея, възлиза на 1 915 687.

На държавните служители в русия ще бъде забранено да из-

ползват повечето чужди думи в руския език, когато изпълняват 
служебните си задължения, предадоха агенциите. Забраната се 
въвежда с изменение в Закона за спазване на езиковите норми и 
употребата на чужди думи, подписано от владимир Путин.

“когато руският език се използва като език на руската фе-

дерация, не е позволено да се използват думи и изрази, които 
не съответстват на езиковите норми на съвременния руски език. 
Допускат се изключения за чужди думи, които нямат съответни 
общоприети еквиваленти в руския език”, се казва в изявлението 
на правителството. списък на чуждиците, които все още могат 
да бъдат използвани, ще бъде публикуван отделно.

Икономическите проблеми от последните години застигнаха и 
благополучната Швеция. Фалитите в страната се увеличиха за седми 
пореден месец през февруари. търговците на дребно са притиснати 
от намаляващото потребление на домакинствата, а строителната ин-

дустрия се сблъска с проблеми в резултат на продължаващия срив на 
жилищния пазар, твърди агенция “Блумбърг”, цитирана от “Фокус”.

През февруари броят на фалитите се е увеличил с 11% в сравне-

ние с преди година, а  търговците на дребно и търговията с моторни 
превозни средства са били най-силно засегнати от неизпълнение на 
задължения, твърдят компетентни институции.

Икономиката на Швеция се огъва под тежестта на растящите по-

требителски цени и увеличените разходи за заеми. може вече да е 
в ход рецесия, тъй като задлъжнелите домакинства, чиито лихви по 
ипотечните кредити обикновено са фиксирани за кратки периоди, 
затягат кесиите, а спадът на цените на жилищата бързо намалява ин-

вестициите в нови домове. Най-голямата шведска компания, която 
обяви фалит през февруари, бе въздушният превозвач Air Leap.

Украински дронове атакуват
цели дълбоко в Русия
ВКиевдопускат„стратегическоизтегляне”отБахмут

Истанбул се отказва от
1,5 млн. жилищни сгради

Москва забрани чуждиците
за държавните служители 

Намаляващо потребление
и масови фалити в Швеция 

СнимКаБТа

Норвежки полицайки арестуваха шведската активистка Грета Тунберг при протест  
пред Министерството на финансите в Осло. Екоактивистите демонстрираха  
за трети пореден ден срещу ветрени паркове, които според тях възпрепятства правата  
на коренното население саами да отглеждат северни елени в арктическа Норвегия 

Директорът на ФБр кристо-

фър рей заяви, че кОвИД-пан-

демията "най-вероятно" е причи-

нена от инцидент в лаборатория 
в китайския град Ухан. "ФБр от 
доста време смята, че произхо-

дът на пандемията най-вероятно 
е потенциален лабораторен ин-

цидент в Ухан", заяви рей пред 
"Фокс нюз". Други агенции от 
разузнавателната общност на 
саЩ смятат, че вирусът е въз-
никнал по естествен път. 

Пекин отвърна, че ФБр под-

ронва собствения си авторитет с 
такива твърдения на директора 

му. "като се имат предвид лъ-

жите, измамите и безбройните 
злодеяния, извършени от разуз-
навателните служби на саЩ, 
техните заключения нямат аб-

солютно никаква достоверност", 
каза говорителката на мвнр 
мао Нин. 

ФБР обвини Китай за КОВИД-пандемията
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2КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

1896 - ВЕЛИКИТЕ СИЛИ ПРИЗНАВАТ Ферди-

нанд I за княз на България. Като 
княз управлява от 7 юли 1887 г. 
до 22 септември 1908 г., когато 
е обявена Независимостта на 
България, и като цар - от 22 сеп-

тември 1908 г. до абдикирането 
му на 3 октомври 1918 г. Той уп-

равлява България в продължение на 31 години и по 
този начин се превръща в най-дълго управлявалия 
монарх в Третата българска държава. Известен е и 
като страстен ботаник, ентомолог и филателист.

1919 - В МОСКВА Е ОТКРИТ ПЪРВИЯТ КОН-

ГРЕС НА КОМУНИСТИЧЕСКИЯ ИНТЕРНАЦИО-

НАЛ. Третият интернационал 
(известен под съкращението 
Коминтерн), учреден по иници-

атива на Ленин и партията на 
болшевиките, съществува от 
1919 до 1943 г. Победата на Октомврийската ре-

волюция в Русия през 1917 г. дава тласък за създа-

ване на комунистически партии по целия свят. На 
форума в Москва през 1919-а присъстват предста-

вители на 35 формации, в т.ч. и на БРСДП (т.с.).

1928 г. - РОДЕН Е ГИНЬО ГАНЕВ, ПОЛИТИК 
(УМИРА 2016 г.). На-

роден представител и 
национален омбудсман, 
председател на Оте-

чествения фронт в пе-

риода 1990-2005 г. На-

роден представител в 8 
поредни парламента (3 преди 10 ноември 1989 г. и 
5 след това). Зам.-председател на VII ВНС. На 13 
април 2005 г. е избран от XXXIX Народно събрание 
за първия национален омбудсман на Република Бъл-

гария. Дълги години е председател и почетен пред-

седател на Съюза на българските читалища. 

1931 - РОДЕН Е МИХАИЛ ГОРБАЧОВ, ПЪРВИ 
И ПОСЛЕДЕН ПРЕЗИДЕНТ НА СССР, Нобелов ла-

уреат през 1990 г. (УМИРА 2022 Г.) 
Политиката му довежда до края на 
Студената война, до мирното отте-

гляне на КПСС от властта и разпа-

дане на Съветския съюз. Умира след 
продължително боледуване в Централната кли-

нична болница в Москва на 30 август 2022 г.  По-

гребан е под залп на почетния караул до съпругата 
си Раиса в гроба на семейния парцел на Горбачови в 
Новодевическото гробище в Москва.

1983 - В АНГЛИЯ ТРИ КОМПАНИИ ДЕМОН-

СТРИРАТ ПЪРВИЯ КОМПАКТДИСК. Разра-

ботката е съвместно дело на 
фирмите “Сони”, “Филипс” и 
“Полиграм”. Компактдискът 
е създаден още през 1979 г. от 
“Филипс” и “Сони”. През 1982 
г. започва масовото производ-

ство в завод край Хановер, Германия. Пет години 
по-късно мениджърите на продукта са убедени, че 
компактдисковете ще направят революция в света 
на персоналните компютри.

1988 - НАЧАЛО НА ИНИЦИАТИВАТА ЗА ЕКО-

ЛОГИЧНА ЗАЩИТА НА РУСЕ. По предложение 
на Петко 
С и   м е о н о в 
на тази да-
та участ-
ни ците в 
профсъюзно 
събрание в 
Центъра по 
философия 
и социология 
приемат възванието “Да спасим Русе!” Шест дни 
по-късно след прожекцията на филма на Юри Жи-

ров “Дишай” в Дома на киното в София е създаден 
Обществен комитет за екологична защита на Русе. 
В него влизат Георги Мишев, Светлин Русев, Неш-

ка Робева, Желю Желев, Ивайло Трифонов, Стефан 
Продев, Христо Смоленов, Стефан Гайтанджиев, 
Велислава Дърева, Петър Слабаков и др.

Слави т. трифонов, 
четох ти поста за памет-

ника. Подобно на много 
други сложих под него 
смеещо се човече, не за-

щото е смешен, а защото 
няма човече, изразяващо 
тъп поглед.

Паметникът на Съ-

ветската армия е част от 
историята ни - и просто 
като скулптура, и като 
монумент, изобразяващ 
определен времеви отря-

зък от нея. разрушаването 
на един паметник нито ще 
преформатира историята 
му, нито историята, с която 
той е свързан. Най-малко 
пък нея. в една разрушена 
и изръшкана като с остен 
държава да продължаваш 
да рушиш, щото на някой 
не му харесва времето, в 
което се е родил, и иска 
да променя отдавна слу-

чили се събития, е свръх 
инфантилно. така се дър-

жат единствено децата. И 
то тия, още ненавършили 
7 години.

ама някой не обичал 
да вижда този паметник. 
ми, не го гледай, бе! как 
пък един, щото това вече 
пряко засяга битовия му 
комфорт, не грабна един 
чук и една мистрия и не 
тръгна да ремонтира ули-

ци, тротоари и скапано 
направени булеварди? тях 
не ги ли вижда? Не мина-

ва ли по тях всеки ден, чу-

пейки си краката и колата? 
ама, не. Паметникът му 
бърка в здравето! Затова 
на негово място трябва 
да вдигнем един друг па-

метник. На хан аспарух. 
Не някъде другаде - на 
мястото на Паметника на 
Съветската армия. която 
армия, също като хан ас-

парух, е съществувала, ре-

ална е била, според всички 
правно-военни норми ни е 
дала свобода като държа-

ва (обявяването на война 
на България от СССр е 
тактически и стратегиче-

ски ход, не с единствена 
цел окупация, иначе нека 
и окупация да е), дори 
и след това да сме били 
нещо като нейни васали 
(сега сме нечии други, да?) 
и в тази връзка българска-

та държава й е построила 
паметник. а на територия-

та на българската държава 

има място за паметник не 
само на хан аспарух, ами 
и за всичките му наслед-

ници. И за другите ханове. 
И за техните наследници. 
Приветствам идеята за хан 
аспарух. Наистина! Но не 
вместо.

Иначе и паметник на 
ракията да вдигнем, ще се 
намери поне една група 
трезвеници, които ще ис-

кат да го съборят. а най-
лудият от тях ще носи чук. 
Но, както казва Георги ка-

лоянчев в една своя роля - 
“ракията стои над полити-

ката! ракия е имало преди 
нас, ще има и след нас.” С 
историята е същото.

Наздраве, Слави! чу-

вал съм, че не пиеш, ама ти 
е време да почнеш. Щото 
поне да имаш оправдание 
за тия глупости, дето ги 
пишеш.

Фейсбук

  �
Иван ИВАНОВ

свръхинфантилно

От стр. 1

в началото на прехо-

да, преди повече от 30 
години, решенията на 
мвФ и Световната банка 
станаха неразделна част 
от влошаващия ни се със 
скоростта на светлината 
живот. тогава високопла-

тените чиновници от ва-

шингтон не ни смятаха за 
бедняци, защото според 
техните критерии собст-

веният апартамент е го-

лямо предимство. а при 
“омразния социализъм” 
над 90 на сто от българи-

те бяха горди собствени-

ци на жилища и вили.
Наистина голяма част 

от тях бяха в панелните 
комплекси, възникнали 
в краищата на големите 
градове. Наистина хора-

та нямаха възможност да 
избират такива и екстри 
като етаж и изложение, 
но за сметка на това има-

ха гарантиран покрив над 
главите си. Банките не 
можеха да отнемат жи-

лища, защото държавата 
защитаваше своите граж-

дани наистина. 
Предишните поколе-

ния, явно бяха късметли-

ите, които и с малките си 
заплати успяха да струпат 
не само по един дом, но 
много често и вила. Съ-

щото обаче няма да може 

да се каже за идващите 
след тях. Сега пазарната 
стихия е в разгара си. Жи-

лища много, можеш да 
избираш. въпросът е оба-

че, че едва 10% от хората 
могат да си ги позволят. 

в един от последните 
си доклади европейската 
комисия предупреди, че 
поскъпването на имотите 
в България превишава до-

пустимия праг. това, кое-

то притеснява Брюксел е 
двуцифреният ръст в це-

ните на имотите в послед-

ните години. През 2016 г. 
недвижимостите у нас, 
най-вече в големите гра-

дове, поскъпнаха с около 
12%. ръстът продължи и 

през 2017 г. и не е спирал 
до днес. миналата годи-

на, например, прибави 
още близо 9% към стой-

ността на квадрата. като 
цяло за последните 20 го-

дини жилищата у нас са 
поскъпнали 6 пъти. Сега 
средната цена за квадрат 
в София гони 2000 евро. 

та да се върнем на 
въпроса за прехода. За 
по-голяма част от бълга-

рите той ще свърши. а 
според прогнозите, след 
десетина година най-къс-

но, много българи от соб-

ственици ще се превър-

нат в наематели, каквато 
сякаш беше и неговата 
основна цел.

отсобственици...
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Заседанието на 50-ия кон-
грес на БсП остана в историята. 
то наистина ще бъде запомне-
но. Защото беше драматично и 
защото за кратко време - само 
за един ден, донесе промени, 
които дълго ще чертаят пътя 
на партията. Беше приета плат-
форма за местните избори, за-
почна подготовката за извън-
редните парламентарни избори. 
Представена беше концепция за 
устав на БсП, както и модерна 
лява програма на партията. ва-
жни въпроси, основополагащи 
за бъдещето на БсП. Затова и 
редовите членове на партията 
все още недоумяват как засе-
данието на конгреса успя да се 
изроди в обикновена махленска 
свада. как боричкането кой да 
води бащина дружина успя да 
измести всичко останало.  

амбициите на определени 
хора да предизвикват скандал 
изместиха фокуса от важните 
за партията неща. Поне с та-
кова впечатление останахме 
тези, които следяхме работата 
на заседанието чрез медиите. 
Затова и искам да споделя, че 
така наречената “вътрешна опо-
зиция” нанесе огромна щета, 
която трудно ще бъде възста-

новена. Направи се опит за вът-
решнопартиен преврат, опит за 
нерегламентирана промяна на 
устава, оспори се прекия избор 
и мандатността на председателя 
на БсП. 

дълго време сърцето ми, 
разумът ми не можеха да въз-
приемат това, което се случи не 
само в залата, но и пред вратите 
й. Хора, на които дълги години 
съм вярвал и съм гласувал дове-
рие, се държаха така, сякаш им 
беше заповядано да унищожат 
БсП. Хора, които се кълняха, 
че са демократи и че са част от 
най-демократичната в момента 
българска партия, се опитаха 
чрез екстремизъм да се наложат 
над волята на мнозинството. те 
не се съобразиха с партийните 
норми и дисциплина и избраха 
пътя на пряката конфронтация, 
вместо конструктивния дебат. 
и така нанесоха вреда и на пар-
тията, и на себе си. Жалко.

Пиша всичко това с огорче-
ние, защото много политически 
анализатори години наред от-
белязваха, че БсП е обречена 
да загине, защото се отдалечава 
от интересите на своите изби-
ратели и от лявата политика. 
сега, в последните парламен-

ти, БсП имаше 25-26 депутати 
и въпреки това, в условията на 
противоречива и сложна коали-
ция, успя да наложи политиче-
ски решения за увеличаване на 
минималната работна заплата, 
безплатни детски ясли и гради-
ни за всички деца на България, 
помощи за учениците, безплат-
ни учебници, увеличение на 
добавките, на пенсиите, на май-
чинството. и още, и още. 

кога БсП е провеждала тол-
кова лява политика? и точно 
този курс на ръководството на 
партията ли е виновен за кон-
фликта в партийния елит? и 
защо, вместо обединение и кон-
структивен дебат за бъдещето 
на България, за нейното упра-
вление и за бъдещето на БсП, 
бяхме свидетели на най-гроз-
ното явление? Озъбена схва-
тка за лични интереси и лична 
кариера. Падане на маските на 
уж пламенните трубадури на 
интересите на левите хора, за 

да лъснат физиономиите на ка-
риеристи, на хора без принципи 
в гонене на личното благоден-
ствие на гърба на левите хора.

Не ми се иска да вярвам! 
сърцето ми няма сили да при-
еме такава истина!

Братя и сестри, социали-
сти, приемете скромното мне-
ние на човек, изживял живота 
си с радостите и надеждите, 
с болките и разочарованията 
на нашата, социалистическата 
партия. смирете се пред Бълга-
рия. Забравете тежките думи и 
кривите погледи. От днешната 
политическа криза най-много 
губят обикновените български 
семейства. те плащат с глад, 
с все по-голяма мизерия и със 
страх за идващия ден  полити-
ческите безумия на шарлатани 
и авантюристи. Безродници, 
които танцуват по широката 
политическа сцена. Широка, 
защото там я няма БсП. това 
е цената на кризата в лявото 

пространство. 
 много писаха, че това засе-

дание на 50-ия конгрес на БсП 
било предсмъртният дъх на 
партията. аз не вярвам в това. 
Знам, че партията ни ще наме-
ри сили да тръгне по пътя на 
разширяване на своето влияние 
като изразител на истинските 
интереси на българския народ. 

 аз вярвам, че сегашното ръ-
ководство има силите да започ-
не този оздравителен процес. 
вярвам в силата на прекия из-
бор на ръководителя на партия-
та. и в спазването на партийния 
устав. това е моят избор. а на 
всички, които мислят като мен 
и на всички, които са с друго 
виждане, искам да кажа: “Братя 
и сестри, социалисти, смирете 
се в името на България!”.

  �
Назми МЮМЮН,  
бивш член на ВС на БСП

смирете се 
в името 
на България!
Отгласотзаседанието
на50-ияконгреснаБСП

в Париж преди доста години, някъде в края на 80-те, на паза-
рите имаше табели с надпис “Пределни цени”. страната-еталон 
на пазарен капитализъм въвежда пределни цени. тогава не се 
вълнувах защо се въвеждат пределни цени. Но това беше факт, с 
очите си съм виждал тези огромни табели.

временните правителства на президента радев на практика 
са безучастни как търговците притискат производителите на 
хранителни продукти  и продават с непозната в нашата и светов-
на история печалба от 40-60 до над 100%. и в резултат на това 
в магазините на европейски вериги у нас цените на основните 
хранителни стоки са значително по-високи от тези в техните 
страни.

Нямам обяснение, но след високите цени защо не се казва 
най-очевадното - че у нас пенсиите и заплатите са неколкократ-
но по-ниски дори и от тези в съседните държави. а като резултат 
- продължителността на живота у нас за последните години е 
намаляла с една година, смъртността при пенсионерите за 2021 
и 2022 г. се е увеличила с към 50%. това бездействие води до 
геноцид над възрастните и бедните. историята ще потърси от-
говорност.

има една народна мъдрост: “интересът клати феса”. та, за-
платите на президент, управляващи, депутати са безбожно висо-
ки за най-бедната страна с най-ниски пенсии и заплати. управля-
ващите какво ще кажат по въпроса, че във Франция, Германия, 
испания, дори в русия инфлацията е няколко пъти по-ниска, 
отколкото у нас?

в дадените за пример страни имаме посолства, а имаме и екс-
перти. Защо правителството не проучи чуждия опит, ако не знае 
как да се справи? както казваше един известен журналист: “да, 
ама не”.

  �
Д-р Ганчо ПОПОВ

Защо не се 
поучат от другите?

един “червяк” (определението е на иван ва-
зов) призовал да се бойкотира Националния праз-
ник и особено приноса на русия за освобождава-
нето ни.

За да се възпротивя на “червяка” дайнов, аз 
също започвам всеки ден да напомням чрез сним-
ки на прочути картини за Осбождението ни.

това е легендарната картина на художника 
Николай дмитриев-Ориенбургски “Генерал ско-
белев на бял кон”. и скиците за нея са правени в 
натура - когато генерал скобелев ръководи бит-
ката за Плевен.

Художникът дмитриев-Ориенбургски е съ-

провождал руската армия в длъжността военен 
кореспондент - така са били всички руски худож-
ници, които са тръгнали да запазят чрез таланта 
си великите дни, в които е извоювана свободата 
ни. 

с всичкия героизъм, трагизъм, възторг, болка, 
преклонение или покруса.

да пребъде Освобождението ни!
слава и поклон пред освободителите ни!

  �
Елена БАНОВА, Фейсбук

слава и поклон!
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Без съгласие по важните теми
няма как да дръпнем напред
БСПенашпартньор,защотозащитаваправатанапотомцитенатракийскитеималоазийските
българи,заявипредседателятнаСъюзанатракийскитедружествавБългария

“в истанбулската конвенция изоб-
що не става въпрос за насилието над 
жените, а борбата е за душите на децата 
ни”, заяви пред БСтв карина Захариева 
от Българския родителски централен 
комитет. 

Според нея всеки средно интелиген-
тен човек ще забележи при внимателен 
прочит колко пъти има “социален пол” 
и колко пъти е изброено “насилието над 
жените”. насилието на жени обаче не се 
премахва или намалява с конвенции, то 
е въпрос на домашно възпитание.

“ранната сексуализация на децата е 
изключително опасна. едно дете на 4 
години не се интересува от понятия като 
“детска мастурбация” или “еднополови 
връзки”. на тази възраст децата не се ин-
тересуват от секс, защото това изобщо в 
дневния му ред”, подчерта Захариева и 
добави, че това е възрастта, когато те се 
осъзнават като отделна личност. Авто-
рите на джендър идеологията използват 
точно този момент, когато децата са из-
ключително податливи на внушения, за 
да бъдат “сексуализирани”. 

“истанбулската конвенция е един 
експеримент, на който му идва краят, 
защото страните, които я ратифицираха, 
сега много страдат от нея”, смята Заха-
риева. много деца там смениха пола си 
и вече като възрастни искат да върнат 
нещата обратно, но връщане назад няма 
и животът им е разбит завинаги. 

карина Захариева даде пример с 
една закрита вече клиника във велико-
британия, която е била специализирана 
точно в това - да сменя пола на деца с 
блокери и операции. там имало около 
1000 заведени дела срещу клиниката от 
пострадали от смяна на пола.

“Около джендър идеологията върви 
една вихрушка от пари и там са наме-
сени психолози, лекари, фондации, асо-
циации и прочее, които са чмного добре 
финансирани”, съобщи Захариева и 
призова родителите у нас внимателно 
да се поучат от последствията, които 
конвенцията нанася върху децата в 
другите страни.

“истанбулската конвенция върви 
и с узаконяването на педофилията, зо-

офилията, инцеста, защото в изписани-
те възможности за пол до “ю” и “я” това 
също ще бъде вкарано като възможност 
за избор”, твърди Захариева. 

на въпрос дали вярва на изслед-
ването на “Уницеф”, шумно рекла-
мирано в едно популярно музикално 
шоу, че всяко второ дете в Бълга-
рия е насилено, карина Захариева 
заяви:”Аз имам 2 деца. Значи второ-
то със сигурност трябва да е насиле-
но, което е абсурдно. това е толкова 
прозрачна пропаганда, че един ин-
телигентен човек, ако слуша внима-
телно медиите, трябва да му светне 
червената лампа”.

Захариева разказа в ефира за по-
къртителен случай с децата на българ-
ско семейство в испания, на което те 
вече са отнети заради засегнати права 
на малолетните. Става въпрос за ти-
пично педофилски случай - децата са 
били обгрижвани от възрастен мъж с 
подаръци и внимание, докато роди-
телите са били на работа и майката 
съвсем случайно разбира, че педното 

от тях е обект на сексуално посегател-
ство. Забранява на детето да се вижда 
с педофила и се обажда в полицията 
за помощ. но вместо да арестуват 
педофила, социалните служби отне-
мат едното от децата, защото имало 
налице “дискриминативно поведение 
на родителите за пол и възраст, което 
може да доведе до насилствено затва-
ряне в дома”, цитира Захариева реше-
нието на съда. Освен това в мотивите 
се посочва, че това “дискриминативно 
поведение” можело да доведе до лип-
са на достъп до образование за детето, 
както и оскъден достъп до забавления, 
както и достъп до изкуство и културен 
живот, както и всяко друго обстоятел-
ство, основано на социален пол и въз-
раст”. След време детето е поискало 
да се върне в къщи, но вече е задейст-
ван механизъм по истанбулската кон-
венция и връщане назад няма.

“Затова подкрепяме инициатива-
та на БСП за референдум против ис-
танбулската конвенция”, заключи За-
хариева.

КаринаЗахариева,БрЦК:

Битката е за душите на децата ни

n Г-н Премянов, като 
коалиционен партньор 
на БСП в предстоящите 
избори, какво споделяте 
от програмата й?

- Политически клуб 
“тракия” с председател 
Стефан начев е партньор 
на БСП за отстояване и 
защитаване каузата на тра-
кийските и на малоазий-
ските българи. Платфор-
мата на БСП е социално 
ориентирана и това е мно-
го правилно, защото едни 
от големите проблеми на 
нашето всекидневие са 
перспективата за младите 
и защитата на възрастните. 
Очакванията на хората са 
правилно артикулирани в 
платформата на БСП. А за 
тракийците има още един 
много съществен пасаж - 
партията, която неотстъпно 
защитава интересите им, е 
БСП. Затова Пк “тракия” 
е неин коалиционен парт-
ньор. в споразумението е 
записано, че “БСП за Бъл-
гария” защитава морални-
те и материални права на 
потомците на тракийските 
и малоазийските българи и 
ще подкрепя справедливо-
то им обезщетение. 

тракийците са общ-
ност, която не може да се 
похвали, че е от добре оси-
гурените и богати слоеве 

на българското общество 
и е съвсем естествено со-
циално слабите от всички 
възрасти да получават по-
литическа подкрепа и на-
дежда. районите, в които 
живеят, не са от най-раз-
витите.

n Как оценявате об-
становката в навечерие-
то на изборите и на На-
ционалния празник една 
година след началото на 
войната в Украйна?

- като нестабилна, не-
сигурна, с неясен вектор 
за развитието на страната. 
Политическите сили имат 
много малко проблеми в 
дневния си ред, свързани с 
националното развитие, с 
развитието на българското 
общество. второ, не могат 
да намерят общ език. Ос-
вен че има много партии, 
но това е друга тема, ко-
ято трябва да се регулира 
от изборния кодекс и от 
Закона за политическите 
партии, ако и след тези из-
бори няма резултат...

Големият проблем е, че 
трябва да се съберат всич-
ки главни неща, които се 
оценяват като необходими 
за страната, и да се вземат 
решения, необходими за 
обществото. Ако това не 
го постигнат, не виждам 
никакви надежди да полу-
чим добър резултат и на 
тези избори.

национално съгласие 
трябва да се постига око-
ло неизбежните и много 
важни въпроси за българ-

ското общество. част от 
тях, които БСП поставя, са 
социалните и те са основ-
ните теми, които трябва 
да влязат в дневния ред на 
българския парламент и на 
изпълнителната власт. 

n Споменахте за про-
мени в Избирателния ко-
декс и Закона за полити-
ческите партии. Какво 
имате предвид?

- няколко неща. едно-
то е да се ползва примерът 
на гърците, които дават 
бонификация на първата 
партия...

n Какво означава бо-
нификация на първата 
партия?

- Дават им бонус, за да 
могат да постигнат мно-

зинство в гласуването на 
евентуално правителство. 
второто е да се стимулира 
консолидацията на поли-
тическите сили, а това ста-
ва, когато се осигури чрез 
законни условия по-висока 
изборна бариера.

във внС обсъждахме 
различни варианти. тога-
ва надделя мнението на 
покойния чавдар кюранов 
и я свалихме от възмож-
ните 6-7 на 4%... Борбата 
на много сега е да си оси-
гурят оня минимум гла-
сове, който им осигурява 
държавна субсидия. чрез 
Закона за политическите 
партии трябва да се сти-
мулира не политическия 
бизнес и полза, а отговор-

ността пред избирателите. 
консолидацията ще на-
стъпи като необходимост, 
иначе не виждам как ще 
продължи да функциони-
ра политическата система 
с толкова много партии на 
фона на намаляване на на-
селението на България. 

n Преди дни станахме 
свидетели на вандализъм. 
А човекът, който счупи 
плочата на Паметника 
на Съветската армия с 
надписа “от признател-
ния български народ”, бе 
героизиран по централ-
ните медии. Защо го 
правят, след като този 
паметник е публична 
държавна собственост?

- този въпрос зася-
га много теми. България 
беше защитена на Париж-
ката мирна конференция 
от представителите главно 
на СССр и не загуби нито 
метър територия, както 
през други войни. второ, 
България бе третирана 
като освободител, защото 
единственият чуждестра-
нен командващ армия на 
Парада на победата беше 
ген. Стойчев. трето, анти-
фашизмът и борбата срещу 
Хитлер като прогресивно 
явление. България тряб-
ваше да се самоопредели 
- ще строи паметници на 
реваншисти или на тези, 
които с нещо са заслужили 
за България и за нейното 
по-нататъшно развитие.

Със съкращения

КраСимирПремянов:

Интервю на  
Нора СТОИЧКОВА, бСТВ



Мнение12     
2023

четвъртък
2 Март

важна предпоставка за из-
граждането на основните елемен-
ти на несъпротивителна сервил-
ност у мнозина представители на 
политическата прослойка у нас е, 

че България е единствената дър-
жава на Балканския полуостров, 
победена в четири войни през ХХ 
век - Междусъюзническата, Пър-
вата световна, втората световна 
и Студената война. След всяко 
историческо поражение Бълга-
рия е принуждавана със сила или 
под недвусмислена заплаха да 
приеме съответните условия на 
победителите, като политически-
те елити или (псевдо)елити са ли-
шавани от позициите им, а струк-
турите на държавност в една или 
друга степен са разрушавани, за 
да бъдат заместени с нови.

тези радикални обществе-
но-политически трансформации 
демонстрират многопосочни ре-
зултати, но всички те са с нега-
тивни последствия за България.

Установената 
цикличност в 

историческите 
процеси 

съдържа в себе си външна при-
нуда както при налагането на по-
редния социално-политически-
икономически модел, така и при 
неговото разрушаване. това води 
до тежки последствия за стопан-
ството. През 1944 г. обвързаност-
та на нашата страна с Германия е 
в толкова висока степен, че с тре-
тия райх се реализират 72,2% от 
вноса и 87,8% от износа на Цар-
ство България. Подобна е систе-
мата за обвързаност със СССр и 
другите социалистически държа-
ви преди 1989 г. Делът на бъл-
гарския износ за Съветския съюз 
е около 60%, а на вноса - между 
50 и 60%. Общо през 1989 г. 84% 
от износа и 73,7% от вноса са за 
и от социалистическите страни. 
както незаобиколимо свидетел-
ства историята, при такъв модел 
на икономическо коопериране 

геополитическото поражение и 
обществено-политическият ка-
таклизъм у съответната голяма 
сила се превръщат в съответ-
ното поражение и довеждат до 
катастрофални икономически 
последствия и за българската 
икономика.

историята на нашето Оте-
чество след Освобождението 
категорично свидетелства, че 
държавническите решения мно-
го рядко са били адекватни на 
интересите на България, защото 
почти винаги са били взимани 
под натиск отвън, отразявали 
са сблъсъка на влиянието както 
директно по дипломатически и 
други канали на великите сили, 
така и действията на съответни-
те “пети колони” в политическо-
то пространство.

националните катастрофи, 
сполетели България в модерната 
й история, се оказаха благопри-
ятна почва за появата на нацио-
нален нихилизъм. той предста-
влява умонастроение, водещо 
до поведенчески изяви, дефини-
рани като отрицание на общест-
вените културни ценности, иде-
али, концепции, норми на живот 
и пр. именно те определят спе-
цифичната духовна нагласа на 
националната общност.

Националният 
нихилизъм 

не е априори предопределен за 
една или друга нация. но в исто-
рическата съдба на някои нации 
се появяват и повтарят по-често 
причините, които пораждат това 
състояние на националния дух. 
За българската нация те са:

- дългото историческо време, 
прекарано под чуждо владиче-
ство;

- честата смяна на резките 
преходи в националната полити-
ка на управленските малцинства;

- постоянно редуващи се на-

ционални кризи и катастрофи;
- предопределеността на ре-

шаването на българския нацио-
нален въпрос от чужди (велики) 
сили;

- прекомерното подражател-
ство, несъобразено с национална-
та специфика, при реализацията 
на привнесени отвън обществе-
но-политически модели.

резултатите от въздействие-
то на предпоставките за появата 
на националния ни нихилизъм 
са дълбоко негативни: чувство 
за малоценност (“каквото ре-
шат големите” - Бойко Борисов); 
стремеж да бъдат приписвани на 
другите нации достойнства, ка-
квито те не притежават или поне 
не в степента, с която биват сро-
дени; самоунижение и прекален 
критицизъм по отношение на 
собствените достойнства. ка-
чества, които са се превърнали 
в трайни особености на българ-
ския национален дух. Самокри-
тичността нерядко преминава 
отвъд обективната необходи-
мост и се превръща в мазохис-
тично аутодафе.

Двуичният код “плюс” и 
“минус” е катастрофален при 
оценките за миналото. той често 
се проявява в прилагания прин-
цип на обратността, в основата 
на който лежи тоталното от-
рицание на всичко, свързано с 
миналото. Зачертаването на ми-
налото е активен източник за ни-
хилизъм, породен от прекомер-
ната политическа обремененост 
на оценките на важни събития и 
личности с огромно значение за 
историческата ни съдба.

непосредствено след вто-
рата световна война сферата на 
държавното управление от пре-
дишния период е заклеймена със 
стигмата на най-тежки обвине-
ния и квалификации. След 1989 
г. всичко създадено като кон-
цепция за управленски действия 
през 45-те години поради това 

е отречено и обругано. в пуб-
личното пространство избухват 
гейзери от обвинения в нацио-
нално предателство, довеждане 
до национална катастрофа, ра-
сова дискриминация и геноцид, 
корупция и престъпност. Само 
политическата принадлежност 
на адресатите диаметрално си 
разменя местата, също и обви-
няемите и обвинителите. По 
същия начин съдържането на 
термините “фобство” и “фил-
ство” по отношение на “по-го-
лемия брат” и новите ментори се 
сменят взаимно с употребата им 
спрямо предишния. и само не-
бето е границата на апологията 
и на словоблудството.

Социалните 
катаклизми 

неминуемо имат своето отраже-
ние и в индивидуален план. Сте-
реотипи на поведение, оценявани 
в даден исторически период като 
позитивни за общественото ста-
тукво (поне от управляващото 
малцинство), после биват тотал-
но отхвърляни. носителите им са 
стигматизирани, като изявените 
сред тях търпят реални санкции, 
нерядко с трагични последици 
(народния съд след 9 септември 
1944 г.; предприетата след 10 но-
ември 1989 г. лустрация спрямо 
щата в службите за сигурност 
преди тази дата). изразходва се 
много социална енергия за ма-
совото адаптиране към съответ-
ната нова ценностна система. 
При този процес ренегатството 
не само не бива  заклеймявано, 
а напротив - носи осезаеми об-
лаги. Бойко Борисов съвсем не е 
единственият бивш член на БкП, 
извършил скок-подскок през мо-
ралната ограда и озовал се върху 
територията на презираното ре-
негатство. ето как обществото 
губи своите традиционни цен-

ностни ориентири.
тоталното отричане на пре-

дходните периоди поражда ха-
отични процеси в цялата сфера 
на обществените науки. идео-
логическите критерии претър-
пяват радикална, понякога и на 
180 градуса, промяна. това е 
благоприятна почва за извлича-
не на дивиденти от индивидите 
с нагаждачески нагласи спрямо 
новоустановената господстваща 
идеология, породила съответ-
ното обществено-политическо 
статукво.

Сблъсъкът на 
интересите 

на външните сили върху терито-
рията на България, реализиран 
посредством “агентите на влия-
ние”, които изразяват външната 
зависимост, поражда непрекъс-
нато напрежения в политиче-
ското пространство. към тях се 
присъединяват и интересантите, 
които се стремят да синхрони-
зират собствените си амбиции за 
задоволяване на материалните си 
и/или психологически интереси с 
конкретните геополитически ще-
ния на дадена външна сила.

родоотстъпващите и майко-
продавците експлоатират готови 
пропагандни платформи на “фо-
бии” и “филии”, на “прозападни” 
или “проевразийски” клишета. 
като се опитват да поддържат 
бонтон във фабулата за търгови-
ята им с бъднините на България. 
несъмнено загубите при тази 
търговия се социализират, т.е. 
заплащат се от всички български 
граждани, а печалбите се прива-
тизират (до време!) от безродни-
ците и майкопродавците.

Поредната трагикомедия със 
слагачески сюжет, например, 
беше по казуса “съдия андон 
Миталов”.

как би могло да се проти-
водейства на тази утвърдена, 
вредноносна за българските 
граждани, традиция сред поли-
тическата прослойка?

възможността е скрита сред 
затрудненията. необходимо е 
българските граждани да уста-
новят контрол върху сферата на 
държавното управление. и не 
им се налага да откриват велоси-
педа за втори път!

налице е достатъчно мно-
гопосочен чуждестранен опит: 
промените в конституцията да 
бъдат правени единствено по-
средством национален референ-
дум; отзоваване на лица, заема-
щи изборни длъжности преди 
изтичане на мандата; мажорита-
рен избор на народните предста-
вители, на висшите магистрати 
и на членовете на Министерския 
съвет, които е необходимо преди 
това да бъдат одобрени за члено-
ве на парламента, и пр.

Справедливост за българ-
ския народ е възможно да бъде 
установена, само ако самият той 
си я осигури. По мирен път или 
със сила!

Пословичната сервилност
на политическата класа
Справедливостевъзможнодабъдеустановена,самоакосамиятнародсияосигури

* Авторът е председател 
на УС на Асоциацията за борба 
против корупцията в България

Портрет на Левски на боклука - типичен пример за българския нихилизъм

  �
Славчо КЪНЧЕВ*

Трябва и ние да клъвнем по нещо 
- казва бай Ганьо, - току-тъй на 
сухо патриотизъм - бош лаф.

Алеко Константинов (1863-1897), “Бай Ганьо”
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АНГЕЛАНГЕЛОВ,извънреденипълномощен
посланиквРепубликаСевернаМакедония
АНИВЪЛЧАНОВА,актриса
БОЙКОМЛАДЕНОВ,бившнационал
побаскетбол
ГЕОРГИВАЧЕВ,актьорифотограф
ГЕОРГИТОШЕВ,журналистипродуцент
ИРИНАПАПАНЧЕВА,писателка
ЙОАНИКИЙ,митрополит
наСливенскатаепархия
ТАНЮКИРЯКОВ,двукратен
олимпийскишампионпоспортнастрелба
ЦВЕТАНСИМЕОНОВ,юрист,
председателнаУСнаБТПП

Албумът „Дора Бонева - 
представена 
от Иван Маразов” с 
премиера на „Шипка” 6

Издателство “За-
харий Стоянов” и Съ-
юзът на българските 
художници организи-
рат представяне на 
албума “Дора Бонева - 
представена от Иван 
Маразов”. Събитието 
е на 2 март от 17,30 ч. на “Шипка” 
6, ет. 1, зала 1Б.

БиТиВи излъчва филм за 
Новоселското въстание

Филма “Новоселско въстание”, 
част от документалната пореди-
ца “Неразказано в историята”, ще 
излъчи БиТиВи навръх Национал-
ния празник на България 3 март от  
20 ч. Малко известни факти за най-
масовото въстание в българската 
история и в същото време най-мал-
ко познатото за широката публика, 
Новоселското въстание носи кърва-
вите белези на Батак и Перущица, но 
остава в историята с това, че обя-
вява Първата Българска република, 
просъществувала само 9 дни. Върху 
пожълтелите страници на един 
черковен псалтир неизвестен автор 
е оставил бележката: “Да се знае 
какво се случи в лето 1876-о, кога се 
потъпка и изгори Ново село за народ-
ност...” По време на най-масовото 
въстание, познато на българската 
история, загиват близо 700 души, 
опожарени са невиждан брой къщи, 
но няма нито едно предателство. 
Новоселското въстание има своя 
Георги Бенковски, своята Райна Кня-
гиня и своя пламенен вдъхновител, 
който казвал на селяните “Продай 
си нивата, купи си пушка!”, има своя 
палач и своята Баташка църква, по 
вратите на която още се виждат 
дупките от куршуми. Модератор 
в епизода е проф. Атанас Семов - 

настоящ конституционен съдия 
и потомък на род от бунтовните 
села, участвали във въстанието и 
обявили републиката. Професорът 
е посветил живота си на тази геро-
ична и изпълнена с бели петна част 
от българската история, и внася в 
нея истинска емоция, патос и заряд. 
Неговият баща, големият писател 
и публицист Марко Семов, е роден в  
с. Видима, днес квартал на град Ап-
рилци, и през целия си живот е пола-
гал усилия подвигът на предците му 
да не бъде забравен.

СнимкаБиТиВи

концерт с автор-

ски творби на бележи-

тия джаз музикант и 
композитор анатолий 
вапиров ще се състои 
на 3 март от 19 ч. във 
варненската опера 
под диригентството 
на маестро Георги 
Димитров. Солисти 
са валерий Георгиев 
(тенор), Иво Йорда-

нов (баритон), Гео 
чобанов (бас), Живко 
василев (кавал), ми-

лен кукошаров (пи-

ано), Стоян Янкулов 
(ударни), Димитър 
Сираков (бас китара). 
участват хор и оркес-

тър на ДО варна. в 
програмата са вклю-

чени “майсторът и 
маргарита” - симфо-

нична поема, “Глад 
и жажда” - поема за 
кавал и симфоничен 
оркестър, “На гости 
у дявола - кантата 
по текст на Христо 
Смирненски, “Ний 
сме весели бродяги” 
- песен по текст на 
Христо Смирненски.

Юбилейният кон-

церт за 75-годишни-

ната на една от съвре-

менните джаз икони 
анатолий вапиров ще 
бъде във варна - гра-

да, с който роденият 
в украйна музикант 
е свързал житейската 
си и творческа съдба. 

а за отношението на 
варненци към него 
ясно говори фактът, 
че в афиша на Дър-

жавната опера във 
варна събитието е 

планирано на трети 
март - Националния 
празник на България. 
в концерта, за който 
на диригентския пулт 
пред оркестъра на 
варненската опера ще 
застане маестро Геор-

ги Димитров - най-до-

брият интерпретатор 
на музиката на ана-

толий вапиров, ще 
прозвучат за първи 
път нови произведе-

ния на юбиляря.
“Фамилната ми 

история е сюжет за 
цял филм. Предците 
на баща ми са родени 
в българското село 
Генерал Инзово, до 
Ямбол. аз съм ве-

роятно потомък на 
хайдути. Предците 
ми са избягали от 
България през ХIХ 
в., а по онова време 
оттук са бягали най-
вече хайдутите. в 
украйна изселниците 
основали село Инзов-

ка. Баща ми е роден в 
Бердянск, както и аз. 
украйна е страната, в 
която съм се появил 
на бял свят, русия е 
страната, в която по-

лучих образованието 
си, а България е стра-

ната на моите пред-

ци и мястото, където 
живея и работя”, спо-

деля анатолий вапи-

ров. 

Анатолий Вапиров 
отбелязва 75 години
Творбинаизвестнияджазмузикантикомпозитор
щезвучатна3мартвъвВарненскатаопера

традиционният музи-

кален маратон “Обичам 
българската музика!” и 
тази година на 3 март ще 
отвори вратите на зала 
“България” за почитатели-

те на родната класика. От  
11 до 18 ч. в камерна 
зала “България” ученици 
от музикалните училища 
в страната и студенти от 
Националната музикална 
академия “Проф. Панчо 
владигеров” ще изпъл-

нят камерни творби от 
любими класически и съ-

временни композитори, 
научи Дума от кремена 
Николова-Флор, реклама 
и връзки с медиите на 
Софийската филхармо-

ния. 
На голямата сцена 

на зала “България” от  

19 ч. камерният ансам-

бъл “Софийски солисти” 
с диригент константин 
Добройков и Национал-

ният филхармоничен хор 
ще представят програма, 
която включва: красимир 
кюркчийски - “адажио”, 
красимир тасков - кон-

церт за струнни, михаил 
Пеков - “Две пиеси за 
струнен оркестър”, Геор-

ги Златев-черкин - “Се-

вдана” (солист Стоимен 
Пеев - цигулка), Георги 
арнаудов - “вратите на 
съня”, Добри Христов - 
“ръченица”, Добри Хри-

стов - “тебе поем”, ма-

рин Големинов - “кресту 
твоему” и “алелуя” за 
мъжки хор и оркестър, 
емил табаков - Пет бъл-

гарски танца.

Първото издание 
на “Записки по бъл-

гарските въстания” и 
пушката, която Заха-

рий Стоянов носи по 
време на априлското 
въстание, представя 

на 3 март регионал-

ният етнографски 
музей на открито 
“етър” в изложбата 
“така извоювахме 
свободата”. Двете 
културни ценности 

остават в Сакова-

та къща до неделя,  
5 март, за да могат 
повече посетители да 
ги видят през почив-

ните дни. книгата 
и оръжието са пре-

доставени на ремО 
“етър” от регионал-

ния исторически му-

зей в Пловдив.
“Записки по бъл-

гарските въстания” 
е издадена за пър-

ви път в Пловдив 
през 1884 г. Дарена 
е от Икономическия 
техникум в града, в 
чиято библиотека е 
съхранявана дълго 
време.

Пушката е уин-

честър (Winchester 
rifle) и постъпва във 

фонда в средата на 
50-те години на XX 
век от регионалния 
етнографски музей 
в Пловдив. Произ-

вежда се през 60-те и 
70-те години на XIX 
г. Оръжието, кое-

то Захарий Стоянов 
носи по време на ап-

рилското въстание, е 
част от експозиция 
“Съединение на Бъл-

гария 1885 г.”, разпо-

ложена в централната 
зала на рИм-Плов-

див.

СнимкаСЪЮЗ
наБЪЛГаРСкиТЕ

кОмПОЗиТОРи

Празничен 
музикален маратон 
в зала „България”

СнимкаСОФиЙСкаФиЛХаРмОниЯ

Маестро Константин Добройков

Пушката на Захарий Стоянов показват 
от 3 до 5 март на изложба в музея „Етър”

Пушката на Захарий Стоянов
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

8
oC 9

oC 10
oC 10

oC

00.15“нашиятследобедсБсТв”
селенапенчукова/п/

01.15“ляваполитика”сАлексан-
дърсимов

02.10“студиоикономика”снора
стоичкова/п/

03.10 “Шевица” с ивайло Шоп-
ски/п/

04.10 “думата е ваша” - открита
линия/п/

05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсБсТв”

селенапенчукова/п/
06.50музикаленантракт
07.30“Актуалноотденя”/п/
08.05“дискусионенклуб”свели-

заренчев(п)
09.00 “За историята свободно”

/п/
10.00Твпазар
10.15 “думата е ваша” - открита

линия/п/
11.15Твпазар
11.30музикаленантракт
12.00“Хубаваси,татковино”
12.30Твпазар
12.45“Контра”съсстрахилАнге-

лов/п/
13.45музика/докфилм
14.00“нашиятследобедсБсТв”

селенапенчукова
15:00Твпазар
15.30новини
16.00документаленфилм
16:25Твпазар
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.00документаленфилм
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“студиоикономика”снора

стоичкова
21.00“ляваполитика”сАлексан-

дърсимов/п/
22.00Твпазар
22.15 новини - централна еми-

сия/п/
22.40“Актуалноотденя”/п/
23.20“студиоикономика”снора

стоичкова/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с надежда иванова и
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
култура с димитър стояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк,малкиятрицар”-ани-

мационенфилм
14.45 “децата от улица “Чайка” -

анимационенфилм
15.15 “детективска агенция “ласе

имая”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 “вина”-твфилм/9епизод/
22.00 “данадживеешескобар”-тв

филм/14епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 “Хайказавълци”-твфилм/6,

последнасерия/
00.25 светътиние/п/
00.55 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и
стефанА.Щерев/п/

02.30 Култура.БГ - предаване за
култура с димитър стояно-
вич/п/

03.25 джинс/п/
03.55 “детективска агенция “ласе

имая”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5еп.17

21.00“ергенът”-романтичнори-
алити,с.2

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.54
00.30“Катонакино”-предаване

закино
00.40 “столичанивповече” -се-

риал,с.5еп.4
01.40“скъпинаследници”-сери-

ал,еп.110
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал

06.00 “Здравей, България” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 “еднажена”-сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна
игра

19.00 новините на NOVA - цен-
тралнаемисия

20.00 “многомойчовек”(преми-
ера)-сериал,сезон1

21.00 “единзадруг”(премиера)-
риалити,сезон4

23.00 новинитенаNOVA
23.30 “Честни измамници: отно-

во в играта” (премиера) -
сериал,сезон2

00.30 “Черниятсписък” (премие-
ра)-сериал,сезон7

01.20 “престъпни намерения” -
сериал,сезон2

02.00 “песента на живота” - се-
риенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-
сериал/п/

05.20“еднажена”-сериенфилм
/п/

06.10 “пресечна точка” - публи-
цистичношоу/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Опитайте се до края на 
седмицата да довършите 
старите проекти и да за-
почнете нещо ново.

Време е да си организира-
те, макар и кратка почив-
ка сред природата. Имате 
нужда от разтоварване.

Може да възникнат за-
труднения, които ще за-
бавят действията ви. Бъ-
дете търпеливи.

Ще пътувате по служебни 
задачи и ще срещнете нови 
хора, възможно е те да ви 
станат партньори.

Предстои да започнете 
ново начинание, внимавай-
те с какви хора сътрудни-
чите.

Ако се усъмните в някого 
от близките си, деликатно 
го подложете на проверка, 
за да сте спокойни.

Действителността ще се 
различава от предположе-
нията ви. Ще се наложи 
да се доверите на колега.

Избягвайте сложните 
решения и щедрите обе-
щания. Поставете своите 
интереси на преден план.

Непредвидено събитие ще 
стимулира инициативата 
ви. Активните действия 
ще дадат бърз резултат.

Разчитайте предимно на 
себе си, но не отхвърляйте 
делови предложения, кои-
то ще получите. 

Ще доловите проява на 
симпатии от хора, на кои-
то преди не сте обръщали 
особено внимание.

Следвайте уверено вдъх-
новението си. Общувайте 
искрено, открито, без пре-
дубеждение. 

православенкалендар

езичниците, които
теодот обърнал към
Господа,гопоставили
заепископвкиринея

св. Теодот, родом
отГалатия(малаАзия),
дошълвкраянатретия
век на остров Кипър
да проповядва Христа.
неговитедумиидобро-
детелен живот силно
действалинаезичници-
те. мнозина повярвали
икатосеобърналикъм
Господа, поставили Те-
одота епископ в град
Киринея.

Теодот много годи-
ниуправлявалцърквата
и без да се бои от мъ-
чения и смърт, пропо-
вядвал иисуса Христа.
в царуването на импе-
ратор ликиний, жесток
гонител на християни-
те, областният управи-

тел савин заповядал
даповикатепископана
съд.Теодот,катоузнал
заповедта, не дочакал
пратенитезанегоисам
се явил при управите-
ля.

-Азсъмтоя,когото
ти търсиш - казал му
той.-несекрия,носам
дойдох да изповядам
истинскияБог.

Управителят запо-
вядалдабиятепископа
с ремъци и след това
му казал: “виждаш ли
какво ти докара твоята
дързост?”

епископът отгово-
рил: “да бяха духов-
ните ти очи отворени,
ти щеше да разбереш
какво ще ми донесе
моето мъжество, което
ти наричаш дързост.
но понеже си сляп, аз
не чувствам мъчения-

та, защото душевната
радостпревъзмогва те-
леснатаболка...”

- Ти не можеш да
меизмамиш-казалуп-
равителят. - Аз ще те
мъча дотогава, докога-
то признаеш силата на
нашите богове, защо-
то аз имам власт над
тебе.

-Тиязаплахинеме
смущават - отговорил
светият епископ, - за-
щото служа на Бога,
Който може да ми по-
могне сред страдания-
та.

Управителят се
разгневил от несло-
мимата воля на те-
одот и заповядал да
стържат страдалеца с
острижелезникуки

св.Теодоттърпели-

во понасял мъченията
исемолел.следдълги
изтезаниятойбилотве-
денвтъмницата.

подир няколко дни
управителят отново
го повикал. “Аз мисля
- казал му той, - че
първите страдания ти
доказаха пустотата на
твояБогиченетрябва
да прибягвам до нови
изтезания. сега ти ще
се поклониш на наши-
тебогове.”

- Аз съм готов да
страдам още - отгово-
рил св. мъченик, - по-
неже моето упование
наГосподаенепоколе-
бимо.

Управителят запо-
вядал още повече да
засилят мъченията,
като все се надявал да
сломитвърдосттанасв.
Теодот. но епископът

продължавал спокойно
дасемоли.Забравяйки
собствените си страда-
ния, той молел Бог да
дарува мир на Църква-
та и търпение на гоне-
нитехристияни.мнози-
на от присъстващите,
като видели неговата
твърдост, разбрали
истинския Бог. Тогава
управителят заповядал
да отведат Теодот в
тъмницата.

скоро след това
император Константин,
като победил ликиния,
заповядал да се пре-
кратигонениетоидасе
освободятхристияните,
затворени в тъмници
зарадивяратасивХри-
ста.св.Теодотбилос-
вободен. Като поживял
още две години като
епископ Киринейски,
тойсепоминал.

Църкватапочитана2мартсв.свщмчктеодот,еп.киринейски(вечертавеликоповечериесканонанасв.андрей
критски,IVчаст)
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XXI кръг
Левски - Лудогорец 0:0.

1.ЦСКА 21 17 2 2 42:11 53
2.Лудогорец 21 15 5 1 20:14 50
3.ЦСКА1948 21 12 6 3 31:14 42
4.ЛокоПд 21 11 4 6 23:20 37
5.Черноморе 21 10 6 5 20:17 36
6.Славия 21 11 2 8 25:21 35
...................................................................................
7.Левски 21 8 8 5 26:13 32
8.Арда 21 9 5 7 24:21 32
9.ЛокоСф 21 7 7 7 24:22 28
10.БотевПд 21 7 2 12 28:28 23
11.Берое 21 5 5 11 18:36 20
12.БотевВр 21 5 4 12 17:36 19
13.СептемвриСф21 3 7 11 18:28 16
14.Хебър 21 4 4 13 12:37 14
15.Пирин 21 2 7 12 14:30 13
16.СпартакВн 21 2 6 13 17:41 23

XXII кръг: петък, 17.30: Локо Сф 
- ЦСка 1948; събота, 12.30: Берое - 
Септември Сф; 15.00: черно море - Бо-

тев Пд; 17.30: ЦСка - Локо Пд; неделя, 
12.00: Ботев вр - Славия; 14.15: Хебър 
- Левски; 16.45: Лудогорец - Пирин; по-
неделник, 17.30: арда - Спартак вн.

резуЛтАти

ГЛедАйте

Футбол
по Макс спорт 4
22.00 Де Граафшап - Аякс

по Макс спорт 1
тенис
12.00 турнир в Дубай (мъже)
2.00 турнир в Акапулко (мъже)

по Макс спорт 3
Волейбол
17.30 Фенербахче - Хемик Полице

бАскетбол
20.00 байерн - Цървена звезда
22.00 Монако - Макаби тА

по Евроспорт 1
биАтлон
17.00 ск в нове Место 
(спринт, мъже)

ски-скокоВе 
сП в Планица
18.30 Голяма шанца (мъже)

Левски записа срамен антирекорд. 
клубът няма победа вече 11 поредни 
мача. това е най-слабото постижение в 
клубната история. в дербито на XXI кръг 
“сините” завършиха 0:0 с Лудогорец и 
остават без спечелен мач от 8 октомври, 
когато сломиха Ботев Пд (1:0). Оттогава 
последваха 8 равенства и 3 поражения.

Пред 10 000 души на “Герена” игра-

чите на мъри Стоилов направиха услу-

га на лидера ЦСка, който се откъсна 
на върха с 3 т. пред “орлите”. Левски 
остава седми с 32 т., като е на 3 т. от 
шестия Славия.

Столичани обаче направиха най-
добрия си мач от началото на 2023 г., 
особено до почивката. “Сините” започ-

наха по-агресивно и наложиха високо 
темпо, докато шампионите действаха с 
дълги подавания, опитвайки да търсят 
кирил Десподов и Спас Делев по кри-

лата. При “орлите” личеше умората - в 
четвъртък те играха 120 мин. в Лигата 
на конференциите и отпаднаха с дузпи 
от андерлехт. 

На “Герена” Десподов (44) изпусна 
най-чистото положение, след като не 
уцели вратата с диагонален шут. Се-

кунди по-късно неточно стреля и Игор 
тиаго.

След паузата и пред двете врати ня-

маше чисти голови положения.
Феновете на Левски в Сектор Б вдиг-

наха плакат в средата на първата част: 
“каква е рецептата? мъри и Иво с исти-

ната напред! Ние плътно и категорично 
зад тях”. транспарантът в подкрепа на 
двамата идва след техни изказвания, че 
в клуба има разнобой.

“Стана хубава футболна битка. ра-

венството е справедлив резултат. За 
нашия отбор беше важно да се справим 

след последните два неудачни мача. 
когато имаме добри терени, можем да 
създаваме конкуренция на най-добрите 
в България. Доволен съм от желанието 
и амбицията на играчите. Положенията 
на Лудогорец дойдоха след наши греш-

ки в подаванията, което е наша стара 
слабост. Дълги години не исках да се 
връщам в Левски, защото се оправдава-

ше начинът на управление. Левски тряб-

ва да се управлява по левскарски. ако 
ние не ги решим, ще си поемем отго-

ворността. За играта негативите носим 
аз, като треньор, и футболистите. След 
като Левски е толкова обичан, следван 
и подкрепян от своите привърженици, 
е нормално да се вдигнем. Истината ще 
покаже фактите, реални цифри, какво се 
е случило”, каза Стоилов. И призна, че 
целта пред отбора е да не изпадне зара-

ди дълговете.

алберт Попов призна, че е преизпълни целта 
за сезона. Софиянецът се класира трети на слалом 
от Световната купа в Палисейдс тахо, СаЩ. това 
е първи подиум за български скиор от почти 39 
години - на 16 декември 1984 г. в мадона ди кам-

пилио Петър Попангелов също се класира трети в 
най-техничната дисциплина.

“чувството е уникално, нямахме много време 
да изпитаме емоцията. За това сме работили цял 
живот - детска мечта. На 6-7 години бях на “але-

ко” и тогава мечтаех един ден да съм на подиума. 
За щастие, така се случи. Не мога да кажа, че беше 
неочаквано, а въпрос на време. Благодаря на тре-

ньора ми Ивайло Борисов, който нареди вратите за 
втория манш. Благодаря на целия екип, който ме 
поддържаше във форма през цялото време”, каза 
Попов. Скиорът получи почетен плакет и мартени-

ца от спортния министър весела Лечева.
“Предстоят изключително хубави дни, не само 

за алберт, а за целия български спорт. в сноуборда 
скоро ще имаме достойни заместници”, обяви пред-

седателят на федерацията по ски Цеко минев.

Драматично проте-

че раздялата на досе-

гашния капитан на Бо-

тев Пд тодор Неделев 
с феновете на отбора. 
30-годишният халф бе 
продаден на шампиона 
Лудогорец в последния 
ден от зимния трансфе-

рен пазар в България. 
той подписа договор за 
3 години с разградчани, 
но това предизвика гняв 
у привържениците. 

Неделев ще бъде 
петият национал на “ор-

лите” след антон Не-

дялков, кирил Деспо-

дов, Доминик Янков и 
Спас Делев. Бултрасите 
се събраха на клубната 
база в коматево, за да 
изразят недоволството 

си от трансфера и най-
вече от ниската цена, 
на която бе продаден 
националът - 150 000 
евро. Неделев не скри 
разочарованието си, че 
от клуба са го оценили 
толкова ниско.

“Бях продаден за 
обидно малко пари, а 
исках да остана в Ботев. 
Собственикът антон 
Зингаревич ми предло-

жи три варианта - да ме 
продадат на Лудогорец, 
да остана до лятото или 
да говорим за нов до-

говор. аз ги попитах 
пет пъти дали ме ис-

кат в отбора, но така и 
не получих конкретен 
отговор”, обясни Не-

делев със сълзи на очи 

при прощаването си с 
феновете. После запа-

лянковците освикаха 
изпълнителния дирек-

тор Герман чистяков: 
“ей това е резултатът 
от вашата работа! От 
работата на валентич. 
кога ще го разкарате 
този от клуба?! Защо 
не пуснахте други иг-

рачи да си тръгнат, а 
оставихте да си тръгне 
тошко?!”. 

Полицаи предотвра-

тиха ескалация на на-

прежението, а чистяков 
се оправда, че Неделев 
е дал съгласие за транс-

фера си. От клуба съоб-

щиха, че ще извадят от 
употреба фланелката с 
№8 на Неделев.

траур във френския и световния футбол. 
Жюст Фонтен почина на 89-годишна възраст. 
Легендата на Франция и на реймс (1956-1962) 
държи рекорда по голове на Световно първен-

ство - 13 в 6 мача на мондиал 1958 в Швеция. 
За “петлите” той е вкарал 30 гола в 21 двубоя.

С реймс Фонтен е 3 пъти шампион на 
Франция и финалист за кеШ през 1959 г., 
когато тимът му губи с 0:2 от реал м на 
Хенто и Ди Стефано. в кариерата си за 
казабланка, Ница и реймс е вкарал 258 
гола в 284 мача. През 2014 г. е отличен с 
почетна “Златна обувка”.

Снимкиdsport.bg

Фенове на левски изразиха с транспарант подкрепата си към треньора 
станимир стоилов и изпълнителния директор иво ивков

Левски 
с нов 
антирекорд
„Сините”спънахаЛудогорец
инаправихауслуганаЦСкА

Алберт Попов е 
преизпълнил целта

СнимкАБТА

Алберт Попов показа купата  
за третото място в сАЩ

Бултрасите гневни заради
трансфера на Неделев

Почина легендата 
Жюст Фонтен


